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Domov Aktuality Už v najbližšom akademickom roku sa zvýši počet medikov o 150. Rezort školstva, zdravotníctva a slovenské univerzity
začali spoločne riešiť nedostatok lekárov

Už v najbližšom akademickom roku sa zvýši počet medikov o 150. Rezort školstva, zdravotníctva a slovenské univerzity začali spoločne
riešiť nedostatok lekárov

- Tlačové správy - Ministerstvo - Foto: MŠVVaŠ SR Facebook Zdieľať

Od budúceho akademického roka príjmu lekárske fakulty na Slovensku navyše 150 študentov a študentiek medicíny. Je to prvý krok pri
plnení záväzku vlády SR, zabezpečiť objednávku štátu na zvýšenie počtu študentov zo Slovenska vo vybraných študijných programoch a
odboroch vysokoškolského vzdelávania.

Minister školstva, vedy, výskumu a športu SR Tomáš Drucker

Zvýšenie počtu medikov je výsledkom spoločného postupu ministerstva školstva a ministerstva zdravotníctva so zástupcami vysokých
škôl. Na Lekársku fakultu Univerzity Komenského v Bratislave bude možné prijať o 45 medikov viac, na Jesseniovu lekársku fakultu UK v
Martine 30 uchádzačov navyše. Na Lekárskej fakulte Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach pribudne o 45 nových medikov
navyše a na Slovenskej zdravotníckej univerzite 30 ďalších študentov.

„Vzhľadom na to, že podmienky prijímacích konaní sú už zverejnené, túto dohodu ešte musia schváliť akademické senáty jednotlivých
škôl,“ uviedol minister Drucker. Ministerstvo školstva má v rozpočte na tento rok vyčlenené peniaze na naplnenie objednávky štátu na
vyšší počet študentov v celkovej sume 1,3 milióna eur.

Zároveň má rezort pripravené ďalšie finančné prostriedky (najmä eurofondy) na zlepšovanie kvality priestorov na výučbu a zlepšovanie
zručnosti medikov, napríklad aj budovaním simulačných centier. „ Uvedomujeme si, je to iba prvý krok. Zaväzuje nás však k tomu, aby
prijali ďalšie opatrenia na skvalitnenie vzdelávania aj priestorov, v ktorých sa pripravujú budúci lekári a lekárky,“ dodal minister Drucker

„Všetci veľmi dobre vieme, ako slovenské zdravotníctvo trpí nedostatkom personálu. Ak by štát situáciu neriešil, problém sa bude v
nasledujúcich rokoch iba zhoršovať. Preto vítam túto spoluprácu a zároveň oceňujem, že sa nám postupne darí napĺňať Programové
vyhlásenie vlády SR. Rada by som vyzvala aj samotných študentov, ktorí zvažujú kariéru v zdravotníctve a v najbližších dňoch si budú
posielať prihlášky na vysoké školy, aby neváhali a rozhodli sa pre toto jedinečné poslanie,“ povedala ministerka zdravotníctva SR Zuzana
Dolinková.

V druhej fáze sa v rámci novovzniknutej medzirezortnej pracovnej skupiny, ktorá sa zaoberá zlepšovaním vzdelávania v zdravotníctve,
dohodne dlhodobé a finančne udržateľné riešenie na ďalšie roky. Jedným z návrhov je napríklad, aby študenti 6. ročníka mohli v rámci
praxe pracovať v okresných nemocniciach v miestach svojho bydliska.
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13:47 17.01.2024 Bratislava

Správy » Domáce

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri najbližších
prijímacích pohovoroch.

Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD).

„ Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme,“ uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. „ Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento
účel zhruba milión eur.

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka. „ Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať,“ ozrejmila.
Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. „ Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti
ošetrovateľstva,“ dodala.

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. „ Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené,“ povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.

Autor: Info.sk, Webtron, s.r.o.
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Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach chce zlepšiť fyzickú bezpečnosť v priestoroch školy.

Vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach navrhuje zváženie zavedenia podmienky psychologických testov v rámci
prijímacieho konania pre všetkých uchádzačov o štúdium.

Hovorkyňa univerzity Laura Hoľanová pripomenula, že konkrétne opatrenia, ktoré by boli v praxi realizovateľné, bude potrebné
prediskutovať s Ministerstvom školstva, vedy, výskumu a športu (MŠVVaŠ) SR.

V UPJŠ sú v rámci eliminovania rizík bezpečnostné kamerové systémy a alarmy. Čo sa týka uzatvorenia univerzitných areálov a budov
len pre jej študentov a zamestnancov, z hľadiska súčasnej legislatívy to nie je možné.

Ako spresnila, budovy univerzity sú zo zákona prístupné a otvorené aj pre širokú verejnosť, ktorá má povolený prístup, napríklad do
univerzitnej knižnice alebo na zasadnutia akademického senátu.

Vedenie bude rokovať

Kým doposiaľ rezonovala najmä téma kybernetickej bezpečnosti, dôležité je podľa univerzity aj zabezpečenie tej fyzickej. „Vedenie
UPJŠ v Košiciach plánuje rokovať na túto tému s MŠVVaŠ v čo najbližšom období s cieľom diskusie o implementácii opatrení vedúcich k
potencionálnemu zvýšeniu bezpečnosti na slovenských univerzitách,“ dodala Hoľanová.

Téma bezpečnosti v školách sa stala aktuálne diskutovanou po minuloročnej decembrovej tragickej streľbe na Filozofickej fakulte
Karlovej univerzity v centre Prahy. Ministerstvo vnútra SR informovalo, že sa pripravuje bezpečnostný audit v školách, ktorý má poukázať
na slabiny a medzery v zabezpečení. Avizovalo aj prípravu dotazníka pre vysoké školy.

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika. Zdroj: wikipedia/Tsonga4

Autor: REFRESHER
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Reakcia na masaker v Prahe: Košická UPJŠ chce na prijímačkách zaviesť PSYCHOTESTY

Ako zvýšiť bezpečnosť na univerzite a minimalizovať riziko masakru, aký sa odohral koncom roka v Prahe? Rieši to aj košická UPJŠ-ka.

Zdroj: TASR/František Iván

Vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach navrhuje zváženie zavedenia podmienky psychologických testov v rámci
prijímacieho konania a to pre všetkých uchádzačov o štúdium.

V súvislosti s bezpečnostnými opatrenia to uviedla hovorkyňa univerzity Laura Hoľanová. Konkrétne opatrenia, ktoré by boli v praxi
realizovateľné, bude podľa nej potrebné prediskutovať s Ministerstvom školstva, vedy, výskumu a športu SR.

V UPJŠ sú aktuálne v rámci eliminovania rizík bezpečnostné kamerové systémy a alarmy.

Čo sa týka uzatvorenia univerzitných areálov a budov len pre jej študentov a zamestnancov, z hľadiska súčasnej legislatívy to podľa
hovorkyne nie je možné. Budovy univerzity sú zo zákona prístupné a otvorené aj pre širokú verejnosť, ktorá má povolený prístup,
napríklad do univerzitnej knižnice alebo na zasadnutia akademického senátu.

Kým doposiaľ rezonovala najmä téma kybernetickej bezpečnosti, dôležité je podľa univerzity aj zabezpečenie tej fyzickej. „Vedenie
UPJŠ v Košiciach plánuje rokovať na túto tému s MŠVVaŠ v čo najbližšej dobe s cieľom diskusie o implementácii opatrení vedúcich k
potencionálnemu zvýšeniu bezpečnosti na slovenských univerzitách,“ dodala Hoľanová.

Foto. ilustračné

Zdroj: Dnes24.sk

Zdroj: TASR

Autor: Global24 s.r.o.
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UPJŠ

Vedúci vydania:

predpoludním: N. Mihová

popoludní: S. Rybanová

----------------------------------------------------------------

Službukonajúci technik: 0905/505 721

----------------------------------------------------------------

E - mail: domred@tasr.sk, tel.: 59 21 04 58

dispecing@tasr.sk, tel.: 0905 282 190

----------------------------------------------------------------

1. zasadnutie Súdnej rady SR

Bratislava, Miestodržiteľský palác, Hlavné námestie 8

08.55 Štátna tajomníčka Ministerstva dopravy SR Denisa Žiláková otvorí vzorovú vyučovaciu hodinu pre žiakov ZŠ Karpatská s názvom
"Dopravná výchova so zajkom Becepáčikom" v rámci Preventívnej akcie Žilina

Žilina Karpatská 11

09.00 TK zástupcov konzorcia Edih Cassovium

Téma: Spustenie služieb pre malé a stredné podniky a organizácie verejného sektora

Košice, priestory UVP Technicom, Němcovej 5

09.00 6. schôdza Národnej rady SR

Bratislava, NR SR, rokovacia sála, Námestie A. Dubčeka 1

10.00 TK Únie hydinárov Slovenska

Témy: Skoršie odchody do penzie robia hydinárskym podnikom vážne problémy. Má kto nahradiť chýbajúcich zamestnancov, keď najmä
medzi mladými nie je o túto prácu záujem? Opatrenia veľkochovateľov hydiny na zamedzenie zavlečenia vtáčej chrípky, apel na
drobnochovateľov.

Bratislava, SPPK, zasadačka, Záhradnícka 21

10.00 TK Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Téma: Zhodnotenie úspešného ukončenia testovania a inštalácie unikátnej prietokovej batérie s veľkým strategickým významom pre
Slovensko aj Európu

Košice, Rektorát UPJŠ, historická aula, Šrobárova 2

10.00 12. rokovanie vlády SR

Bratislava, Úrad vlády SR, Námestie slobody 1, vstup z Leškovej ulice

10.00 Online brífing Slovenského hydrometeorologického ústavu

Téma: Klimatologické zhodnotenie roku 2023

Brífing bude vysielaný cez platformu Teams a na FB profile SHMÚ.

10.30 TK Slovenského filmového ústavu
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TK je spojená s komentovanou prehliadkou zrekonštruovaných priestorov kina Lumiére.

Bratislava, kino, Špitálska 4

11.00 Štátna tajomníčka Ministerstva dopravy SR Denisa Žiláková poklepe základný kameň modernizácie depa trolejbusov

Hostia: zástupcovia mesta Žilina, zástupcovia Dopravného podniku mesta Žiliny a zástupcovia zhotoviteľa.

Žilina, trolejbusové depo, sídlo DPMŽ, s. r. o., Kvačalova 2

12.00 Prezidentka SR Zuzana Čaputová vystúpi v pléne Národnej rady SR v súvislosti s predloženými zmenami v oblasti trestného práva

Bratislava, NR SR, Námestie A. Dubčeka 1

13.00 Rokovanie Rady Rozhlasu a televízie Slovenska

Bratislava, Slovenský rozhlas, Mýtna 1

13.00 Výbor NR SR pre pôdohospodárstvo a životné prostredie

Vysvetlenie štátneho tajomníka Ministerstva životného prostredia SR k povereniu riaditeľa TANAP-u Petra Olexa a jeho usvedčenia z
pytliactva.

Bratislava, NR SR, miestnosť č. 148, Námestie A. Dubčeka 1

19.00 Premiéra veselohry Füst Milán: Teta Máli

V réžii Józsefa Czajlika.

Košice, Divadlo Thália, Mojmírova 1

Správy ekonomického charakteru vydá ekonomická redakcia TASR.

Informácie o očakávaných udalostiach nájdete aj v aplikácii TASR Kalendárium na adrese kalendarium.tasr.sk

dk

Autor: DK
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Predbežný prehľad ekonomických udalostí na štvrtok 18. januára  
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UPJŠ

SLUŽBUKONAJÚCI TECHNIK: 0905/505 721

mail: ekon@tasr.sk

dispecing@tasr.sk, tel.: 0905 282 190

---------------------------------------------------------------

Vedúci vydania:

predpoludním: R. Turoňová

popoludní: M. Ďuricová

---------------------------------------------------------------

09.00 TK zástupcov konzorcia Edih Cassovium

Téma: Spustenie služieb pre malé a stredné podniky a organizácie verejného sektora

Košice, priestory UVP Technicom, Němcovej 5

09.00 6. schôdza Národnej rady SR

Bratislava, NR SR, rokovacia sála, Námestie A. Dubčeka 1

10.00 TK Únie hydinárov Slovenska

Témy: Skoršie odchody do penzie robia hydinárskym podnikom vážne problémy. Má kto nahradiť chýbajúcich zamestnancov, keď najmä
medzi mladými nie je o túto prácu záujem? Opatrenia veľkochovateľov hydiny na zamedzenie zavlečenia vtáčej chrípky, apel na
drobnochovateľov.

Bratislava, SPPK, zasadačka, Záhradnícka 21

10.00 TK Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Téma: Zhodnotenie úspešného ukončenia testovania a inštalácie unikátnej prietokovej batérie s veľkým strategickým významom pre
Slovensko aj Európu

Košice, Rektorát UPJŠ, historická aula, Šrobárova 2

10.00 12. rokovanie vlády SR

Bratislava, Úrad vlády SR, Námestie slobody 1, vstup z Leškovej ulice

11.00 Štátna tajomníčka Ministerstva dopravy SR Denisa Žiláková poklepe základný kameň modernizácie depa trolejbusov

Hostia: zástupcovia mesta Žilina, zástupcovia Dopravného podniku mesta Žiliny a zástupcovia zhotoviteľa

Žilina, trolejbusové depo, sídlo DPMŽ, s. r. o., Kvačalova 2

Informácie o očakávaných udalostiach nájdete aj v aplikácii TASR Kalendárium na adrese kalendarium.tasr.sk

dk

Autor: DK
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Už pri najbližších prijímačkách. Lekárske fakulty budú môcť prijať o 150 študentov viac, ohlásil Pellegrini  
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Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Ďalšie zdroje: hnonline.sk
Dosah: 351 696 GRP: 7,82 OTS: 0,08 AVE: 3472 EUR 

Lekárska fakulta Univerzity Komenského v Bratislave by mala v budúcom školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska
fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka
univerzita v Bratislave o 30 študentov viac.

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri najbližších
prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini.

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského v Bratislave by mala v budúcom školskom roku
prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla Jozefa
Šafárika v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia schváliť akademické
senáty jednotlivých škôl," dodal.
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Otvárame nový študijný odbor – Gymnázium so zameraním na informatiku  
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Dosah: 4 567 GRP: 0,10 OTS: 0,00 AVE: 444 EUR 

387

Výber školy a odboru je jedným z kľúčových rozhodnutí pre žiakov 9. ročníka ZŠ a ich rodičov. V školskom roku 2024/2025 sa ponúka
nová a atraktívna možnosť pre tých, ktorí túžia po hlbšom ponorení sa do sveta informatiky. Bratislavský samosprávny kraj (BSK)
predstavuje nový odbor na gymnáziách so zameraním na informatiku.

Tento krok sa vkladá do rámcov národného projektu Digitálna transformácia vzdelávania a je experimentálne overovaný v spolupráci s
Univerzitou Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, pracoviskom Národné centrum pre digitálnu transformáciu vzdelávania (NCDTV).

Nový odbor bude dostupný na desiatich slovenských gymnáziách, pričom dve z nich sú umiestnené priamo v Bratislavskom kraji.
Gymnázium Ivana Horvátha v Bratislave a Gymnázium Antona Bernoláka v Senci otvoria každé jednu triedu s obmedzeným počtom
žiakov.

Žiaci a ich zákonní zástupcovia, ktorí sa rozhodnú pre tento atraktívny odbor, získajú príležitosť byť súčasťou digitálnej revolúcie vo
vzdelávaní. Podrobné informácie o novom odbore so zameraním na informatiku a podmienkach prijatia sú dostupné na webových
stránkach oboch škôl https://horvatha.edupage.org/ a https://www.gab.sk/. Nastupujúca generácia tak má možnosť formovať svoju
budúcnosť prostredníctvom moderného a digitálneho vzdelávania.

Deň otvorených dverí na Gymnázium Ivana Horvátha

Viac informácii o novom odbore môžete získať aj na Dni otvorených dverí na Gymnáziu Ivana Horvátha v Bratislave. ktorý sa bude konať
18.1.2024 od 11:00.

Taktiež budete mať možnosť zúčastniť sa otvorených hodín, vyskúšať si simulované prijímačkové testy z minulého roka, získať informácie
o štúdiu, vidieť našu školu a porozprávať sa s našimi žiakmi v študentskom štúdiu. Viac informácií si môžete prečítať na stránke DOD.

Učitelia matematiky si pre dopredu prihlásených žiakov pripravili krátke doučovanie, na ktorom budú spoločne riešiť niektoré
najproblematickejšie typy prijímačkových príkladov.

Odoberajte novinky z Bratislavského samosprávneho kraja

Zadaním e-mailu sa prihlásite na odber noviniek

Autor: Jana Šantavá
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Peter Pellegrini hovorí, že Hlas chce byť v akejkoľvek koalícii garanciou, že Slovensko nepôjde do extrému.

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už na najbližších
prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento
účel zhruba milión eur.

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka. "Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať," ozrejmila.
Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. "Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti
ošetrovateľstva," dodala.

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. "Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené," povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.

Viac k téme:

peter pellegrini

studenti

lekarske fakulty

prijimacie konanie
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Predseda parlamentu Pellegrini informoval, že sa počet navýši o 150 študentov.

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už na najbližších
prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD).

„Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme,“ vraví Pellegrini.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. „Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal Drucker.

Tento článok môžu vďaka vám čítať všetci zadarmo. Ďakujeme za podporu.

Autor: TASR
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Bratislava 17. januára 2024 (TASR/HSP/Foto:Screenshot Facebook)

Aktualizované 17. januára 2024 15:03

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už na najbližších
prijímacích pohovoroch

Záber z tlačovej konferencie

Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD).

Reklama

“Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme,” uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. “Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,” dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento
účel zhruba milión eur.

Reklama

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka. “Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať,” ozrejmila.
Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. “Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti
ošetrovateľstva,” dodala.

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. “Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené,” povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.

Reklama

Chcem podporiť predplatným

Pošlite nám tip

Reklama

Autor: Štefan Tomášik
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BRATISLAVA - Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už na
najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini
(Hlas-SD).

VIDEO Tlačová konferencia Ministerstva školstva o navýšení počtu študentov lekárskych fakúlt

Tlačová konferencia Ministerstva školstva o navýšení počtu študentov lekárskych fakúlt (Zdroj: Topky/Vlado Anjel)

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Peter Pellegrini (Zdroj: Topky/Vlado Anjel)

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento
účel zhruba milión eur.

Tomáš Drucker (Zdroj: Topky/Vlado Anjel)

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Zuzana Dolinková (Zdroj: Topky/Vlado Anjel)

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka. "Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať," ozrejmila.
Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. "Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti
ošetrovateľstva," dodala.

Juraj Payer (Zdroj: Topky/Vlado Anjel)

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. "Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené," povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.
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TASR

150-nel több orvostanhallgatót vehetnek fel az orvosi karok, már a soron következő felvételik során – jelentette be szerdán Peter
Pellegrini (Hlas) házelnök.

„Az eredeti tervekkel ellentétben a következő felvételin már úgy módosulnak a feltételek, hogy az egyes karokra összesen 150-nel több
hallgatót lehessen felvenni az első évfolyamba" – mondta.

Tomáš Drucker (Hlas) oktatási miniszter elmondta, hogy a Pozsonyi Comenius Egyetem orvosi karára a következő tanévben 45-tel, a
turócszentmártoni (Martin) Jessenius Orvostudományi Karra 30-cal, a kassai Pavol Jozef Šafárik Egyetem (UPJŠ) orvosi karára 45-tel, a
pozsonyi Szlovák Egészségtudományi Egyetemre (SZU) pedig 30-cal több hallgatót lehet felvenni. „A megállapodást jóvá kell hagyniuk
az egyes akadémiai szenátusoknak. A minisztérium az új tanévig mintegy egymillió eurót különít el erre a célra" – tette hozzá Drucker.

Hangsúlyozta, hogy a hallgatók számának emelésével nem oldódik meg a kórházakban tapasztalható orvoshiány, a cél az oktatás
színvonalának további javítása és a megkezdett intézkedések folytatása. Közölte, hogy a kormány tárgyal a karok vezetőivel például az
oktatási intézmények épületeinek felújításáról, a kollégiumok korszerűsítéséről is. Drucker tájékoztatása szerint a minisztérium az
országban tanuló külföldi diákok támogatását is tervezi.

Zuzana Dolinková (Hlas) egészségügyi miniszter megerősítette, hogy munkacsoport dolgozik a további projektek előkészítésén, amelyek
vonzóbbá tehetik az orvostudományi egyetemeket. Példaként említette a gyakorlati oktatást, amelyen a 4. évfolyamtól vehetnek részt a
hallgatók. „2024-től a hatodéves medikusok vehetnek részt ilyen gyakorlati képzésen a kórházakban" – mondta, és hozzátette, a
munkacsoport arról is tárgyal, hogyan fogják meghatározni az orvostanhallgatók kompetenciáit a tanulmányaik során. Hangsúlyozta,
hogy a nővérhiányt is meg kell oldani. „A kompetenciák, a nővér- és az ápolóképzés módosításáról is folynak a megbeszélések" – tette
hozzá.

Juraj Payer, a pozsonyi UK orvosi karának dékánja, és Peter Šimko, az SZU rektora üdvözölte a változásokat. Közölték, hogy a karok
készen állnak a létszámemelésre. „Úgy vélem, ha megteremtik az összes említett feltételt, minden kar alkalmazkodni fog hozzá" –
mondta Šimko. Payer közölte, nagyra értékeli, hogy a kormány az orvosi karokon oktatókkal kapcsolatos kérdésekkel, és az épületek
korszerűsítésével is foglalkozik.
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Bratislava 17. januára (TASR) - Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť
prijať už pri najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter
Pellegrini (Hlas-SD).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal.

UPOZORNENIE: TASR ponúka k správe zvukový záznam.

rt ima
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Pri najbližších prijímacích pohovoroch sa posunie čiara úspešnosti.

BRATISLAVA. Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri
najbližších prijímacích pohovoroch.

Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini zo strany Hlas.

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Súvisiaci článok Súvisiaci článokAnalytik Smatana: Veľa ľudí si predstavuje kolaps zdravotníctva tak, že nastane tma. Ani jedna
nemocnica nebude fungovať Čítajte

Minister školstva Tomáš Drucker z Hlasu priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity
Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia schváliť
akademické senáty jednotlivých škôl," dodal.

Milión eur

Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento účel zhruba milión eur.

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach.

V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to napríklad o renovácii výučbových pracovísk,
modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa Druckera plánuje podporiť aj štúdium
zahraničných študentov.

Praktická výučba od 4. ročníka

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková z Hlasu potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina.

Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4. ročníka.

"Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať," ozrejmila.

Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva.

"Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti ošetrovateľstva," dodala.

Fakulty navýšenie zvládnu

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor Slovenskej zdravotníckej univerzity Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú
na navýšenie počtov pripravené.

"Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené," povedal Šimko.

Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na renováciu
priestorov alebo simulačnú medicínu.
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BRATISLAVA / Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri
najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej (17. 1.) tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter
Pellegrini.

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Ako udržať medikov na Slovensku? Mnohí by chceli ostať, názor sa však časom mení

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal.

Autor: Mária Dulaiová
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2024. január 17. - 13:52 | Belföld

150-nel több orvostanhallgatót vehetnek fel az orvosi karok, már a következő felvételik során – jelentette be szerdán Peter Pellegrini
(Hlas-SD) házelnök.

Fotó: TASR

„Az eredeti tervekkel ellentétben a következő felvételin már úgy módosulnak a feltételek, hogy az egyes karokra összesen 150-nel több
hallgatót lehessen felvenni az első évfolyamba" - mondta.

Tomáš Drucker (Hlas-SD) oktatási miniszter elmondta, hogy a Pozsonyi Comenius Egyetem orvosi karára a következő tanévben 45-tel, a
turócszentmártoni (Martin) Jessenius Orvostudományi Karra 30-cal, a kassai Pavol Jozef Šafárik Egyetem (UPJŠ) orvosi karára 45-tel, a
pozsonyi Szlovák Egészségtudományi Egyetemre (SZU) pedig 30-cal több hallgatót lehet felvenni.

„A megállapodást jóvá kell hagyniuk az egyes akadémiai szenátusoknak" - tette hozzá Drucker.

TASR
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PELLEGRINI: LEKÁRSKE FAKULTY BUDÚ MÔCŤ PRIJAŤ O 150 ŠTUDENTOV VIAC

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity
Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac.

Zdieľať

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri najbližších
prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol. Minister školstva
Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom školskom roku
prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla Jozefa
Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia schváliť
akademické senáty jednotlivých škôl," dodal.

Aktuálne vydanie:

Prihlásiť sa na odber noviniek:

E-mail *
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Lekárske fakulty budú môcť prijať o 150 študentov viac. (ilustračné foto)

Zdroj: iStock

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac.

Prečítať si článok neskôr

17. jan. 2024 o 14:09 Čas čítania: 8min

Dobrá správa pre uchádzačov na medicínu: Lekárske fakulty budú môcť prijať o 150 študentov viac

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac.

Viac medikov budú môcť prijať už pri najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda
Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD). „Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti
posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý
dnes máme,“ uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac.

„Dohodu musia schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám
poskytnúť na tento účel zhruba milión eur.

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka.

„Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať,“ ozrejmila. Skupina tiež
podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj nedostatok sestier a
študentov ošetrovateľstva. „Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti ošetrovateľstva,“ dodala.

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. „Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené,“ povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.

Aktivujte si službu a dostávajte upozornenia na najdôležitejšie správy dňa.

Zdieľať

Máte pre nás tip? Pošlite nám ho

Najčítanejšie
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Štyri fakulty si tak prilepšia o 150 študentov.

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri najbližších
prijímacích pohovoroch. Na stredajšej (17. 1.) tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini
(Hlas-SD).

„Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby sa v súčte na jednotlivých
fakultách prijalo do prvého ročníka o 150 študentov viac,“ uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac. Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine zas o 30 študentov viac.

Súvisiaci článok Zdravotníctvo má problém s nedostatkom sestier, od roku 2009 ich výrazne ubudlo

Lekárska fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o zas 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o
30 študentov viac. „Dohodu musia schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal.

Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento účel zhruba milión eur. Zdôraznil, že navýšenie počtu
študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať vzdelávací systém a pokračovať v
opatreniach.

V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to napríklad o renovácii výučbových pracovísk,
modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa Druckera plánuje podporiť aj štúdium
zahraničných študentov.

Projekty na zatraktívnenie štúdia medicíny

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka.

Súvisiaci článok Vláda chce zvýšiť počet slovenských študentov medicíny. Školy ich majú uprednostniť na úkor tých zahraničných

„Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať,“ ozrejmila. Skupina tiež
podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia.

Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. „Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a
možno vzdelávania v oblasti ošetrovateľstva,“ dodala.

Fakulty sú na navýšenie počtov pripravené

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. „Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené,“ povedal
Šimko.

Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na renováciu
priestorov alebo simulačnú medicínu.

Autor: Nicol Tomečková, TASR
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Problémy s lekármi sužujú Slovensko už dlhší čas. Ich počty klesajú nielen preto, že mnohí odchádzajú do dôchodku, ale i preto, že
viacerí z nich si to zamierili za lepším za naše hranice. Lekárske fakulty však počty študujúcich medikov dlhodobo nezvyšovali, a to sa
prejavilo aj v nedostatku lekárov. To by sa ale malo zmeniť.

Dohodu musia ešte schváliť akademické senáty

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri najbližších
prijímacích pohovoroch. Na dnešnej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD). „Oproti
pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých fakultách
bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme,“ uviedol.

Mohlo by vás zaujímať:

VIDEO „Choré“ slovenské zdravotníctvo potrebuje „kyslík“ aj v podobe viac peňazí

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. „Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal šéf rezortu školstva.

Zdroj: eReportYouTube.com

Autor: Jozef Uhlarik
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Összesen 150-nel több orvostanhallgatót vehetnek fel az orvosi karok, már a következő felvételik során – jelentette be szerdán Peter
Pellegrini (Hlas-SD) házelnök.

Fotó: TASR

Az eredeti tervekkel ellentétben a következő felvételin már úgy módosulnak a feltételek, hogy az egyes karokra összesen 150-nel több
hallgatót lehessen felvenni az első évfolyamba

- mondta.

Tomáš Drucker (Hlas-SD) oktatási miniszter elmondta, hogy a Pozsonyi Comenius Egyetem orvosi karára a következő tanévben 45-tel, a
turócszentmártoni Jessenius Orvostudományi Karra 30-cal, a kassai Pavol Jozef Šafárik Egyetem (UPJŠ) orvosi karára 45-tel, a
pozsonyi Szlovák Egészségtudományi Egyetemre (SZU) pedig 30-cal több hallgatót lehet felvenni.

A megállapodást jóvá kell hagyniuk az egyes akadémiai szenátusoknak

- tette hozzá Drucker.

Peter Pellegrini orvoshallgató Egyetemek

Iratkozzon fel napi hírlevelünkre

A Facebook drasztikusan korlátozza híreink elérését. A hírlevelünkbe viszont nincs beleszólása, abból minden munkanapon értesülhet a
nap 7 legfontosabb híréről.

Név
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Összesen 150-nel több orvostanhallgatót vehetnek fel az orvosi karok, már a következő felvételik során – jelentette be szerdán Peter
Pellegrini (Hlas-SD) házelnök.

Fotó: TASR

Az eredeti tervekkel ellentétben a következő felvételin már úgy módosulnak a feltételek, hogy az egyes karokra összesen 150-nel több
hallgatót lehessen felvenni az első évfolyamba

- mondta.

Tomáš Drucker (Hlas-SD) oktatási miniszter elmondta, hogy a Pozsonyi Comenius Egyetem orvosi karára a következő tanévben 45-tel, a
turócszentmártoni Jessenius Orvostudományi Karra 30-cal, a kassai Pavol Jozef Šafárik Egyetem (UPJŠ) orvosi karára 45-tel, a
pozsonyi Szlovák Egészségtudományi Egyetemre (SZU) pedig 30-cal több hallgatót lehet felvenni.

A megállapodást jóvá kell hagyniuk az egyes akadémiai szenátusoknak

- tette hozzá Drucker.

Peter Pellegrini orvoshallgató Egyetemek

Iratkozzon fel napi hírlevelünkre

A Facebook drasztikusan korlátozza híreink elérését. A hírlevelünkbe viszont nincs beleszólása, abból minden munkanapon értesülhet a
nap 7 legfontosabb híréről.

Név
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UPJŠ

Bratislava 17. januára (TASR) - Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť
prijať už pri najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter
Pellegrini (Hlas-SD).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento
účel zhruba milión eur.

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka. "Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať," ozrejmila.
Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. "Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti
ošetrovateľstva," dodala.

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. "Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené," povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.

UPOZORNENIE: Správa bola rozšírená v 3. a o 4. až 6. odsek.

rt ima
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17.1. 15:24 Do nového akademického roka chce ministerstvo školstva fakultám poskytnúť na tento účel zhruba milión eur

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri najbližších
prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD).

„Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. „Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal. Do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento účel zhruba
milión eur.

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ďalšie dôležité správy

Autor: TASR
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Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri najbližších
prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento
účel zhruba milión eur.

Lekárska fakulta UK KomenskéhO

Zdroj: Julius Dubravay

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka. "Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať," ozrejmila.
Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. "Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti
ošetrovateľstva," dodala.

Na snímke ministerka zdravotníctva SR Zuzana Dolinková (Hlas-SD)

Zdroj: Jaroslav Novák

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. "Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené," povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.

VIDEO Šokujúce zábery od pacientiek z košickej nemocnice: Natočili havarijný stav izby a pôrodnej sály

Autori: ev , TASR

Autor: TASR, ev
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Eva Struhárňanská
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Predseda parlamentu Peter Pellegrini (Hlas) skonštatoval, že si kabinet uvedomuje kritický nedostatok lekárov. Rozumná vláda podľa
neho musí prijímať rozhodnutia, ktoré budú z dlhodobého hľadiska stabilizovať ich počty.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas) vyhlásil, že vláda týmto len spĺňa záväzky z jej programového vyhlásenia.

Podľa ministerky zdravotníctva Zuzany Dolinkovej (Hlas) toto opatrenie zvyšuje predpoklad, že naši stredoškoláci sa nebudú hlásiť na
štúdium medicíny v susednom Česku, kde potom vo veľkej miere ostávajú aj pracovať.

Ministerka vyzvala žiakov stredných škôl, aby sa nebáli podávať si prihlášku na slovenské lekárske fakulty. Zároveň uviedla, že práve
preto, aby mali mladí študenti motiváciu, chce rozhodnúť o tom, kde bude stáť nová koncová nemocnica v Bratislave.

Slovensko Dolinková si objednala analýzu o Rázsochách za 70-tisíc eur. Od firmy, ktorá má prepojenie na Pentu

Chýbajú tisíce lekárov

Ak by štát túto situáciu teraz neriešil, o pár rokov by sme podľa Pellegriniho prekročili kritickú hranicu, keď by sme nedokázali zabezpečiť
zdravotnú starostlivosť pre všetkých občanov, ako to stanovuje Ústava SR. Chýba nám viac ako 3 400 lekárov.

Šéf strany Hlas skonštatoval, že súčasná vláda sa týmto vracia k plánu z roku 2019, keď končiaci kabinet Petra Pellegriniho poskytol
lekárskym fakultám vyše 2,5 milióna eur, vďaka čomu mohli prijať navyše okolo 250 slovenských študentov na úkor zahraničných
samoplatcov.

Vlády Igora Matoviča a Eduarda Hegera už v tom nepokračovali, takže zvýšené finančné bremeno museli fakulty zaplatiť z vlastného
vrecka. „Mrzí ma, že došlo k diskontinuite, lebo dnes by sme mali niekoľko stovák hotových lekárov,“ skonštatoval šéf strany Hlas.

Aby sa predišlo podobným chybám, tentokrát minister školstva podpisuje šesťročnú zmluvu, ktorá bude garantovať, že aj pri zmene vlády
si bude musieť štát splniť zmluvnú povinnosť voči lekárskym fakultám.

Dovedna 150 medikov navyše

Pellegrini oznámil, že na najbližších prijímacích pohovoroch, ktoré sa budú konať na jar tohto roku, prijmeme dohromady na všetkých
fakultách o 150 medikov navyše oproti normálnemu stavu. Ide o viac než pätinové zvýšenie.

Lekárska fakulta Univerzity Komenského v Bratislave prijme o 45 medikov viac, Jesseniova lekárska fakulta v Martine tridsať, Lekárska
fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach 45 študentov a Slovenská zdravotnícka univerzita v Bratislave prijme o tridsať
medikov viac.

Dohodu ešte musia schváliť akademické senáty vysokých škôl. Slovenská asociácia študentov medicíny s návrhom súhlasila.

Zaplatíme ročne vyše milión eur

Keďže priemerne stojí ročné štúdium v slovenskom jazyku 7 500 eur, dohromady vynaloží štát na toto opatrenie vyše milión eur ročne.
Štát si totiž vyhradil na každého podporeného študenta viac peňazí, než je priemer.

To nie je všetko. „Je potrebné dobudovať priestory a dokúpiť moderné medicínske zariadenie. Zároveň musíme venovať veľkú pozornosť
našim pedagógom na lekárskych fakultách, aby mal zvýšený počet študentov kto učiť,“ poznamenal predseda parlamentu. Modernizáciu
škôl a výučbových prístrojov chce vláda financovať z eurofondov.

Zahraniční študenti na Slovensku pochádzajú zo západných a severských krajín, takže podľa Pellegriniho „dokazujú vysokú úroveň
medicínskeho vzdelávania na Slovensku“.

Dekan bratislavskej lekárskej fakulty Juraj Payer uviedol, že novoprijatí študenti nezlepšia úroveň slovenského zdravotníctva hneď, ale
spoločnosť to pocíti po šiestich rokoch, keď skončia štúdium.

Verejnosť ubezpečil, že LF UK v Bratislave bude mať tento rok ťažšie prijímacie pohovory: pribudne napríklad „test hodnotenia“, ktorý
skúma, či má vysokoškolák vôbec študijné predpoklady na medicínu, a budú skúmať, ako opäť inkorporovať aj otázky z fyziky.
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Možnosť zvrátiť trend

V uplynulom akademickom roku skončilo na Slovensku medicínu z celkového počtu absolventov takmer štyridsať percent zahraničných
študentov. Vo vyspelých západných krajinách sa takáto možnosť buď ani neponúka, alebo je hornou hranicou 25 percent samoplatcov.

Zatiaľ čo takmer každý cudzinec odchádza po ukončení vysokej školy preč, zo slovenských študentov ostáva na našom území až 83
percent absolventov.

Aj Matovič sa pokúšal uspieť

Igor Matovič prišiel ako minister financií na jeseň roku 2022 s nápadom zaplatiť univerzitám za slovenského študenta presne takú istú
sumu, akú im platia zahraniční študenti. Oplatilo by sa im potom prijať viac našincov, ktorí by ostali pôsobiť v slovenskom zdravotníctve.
Matovič chcel rovno pol tisícky vysokoškolákov navyše, čo by vyšlo štát na päť miliónov eur ročne. Za šesť rokov štúdia by študenti stáli
štát až tridsať miliónov eur.

Proti návrhu sa búrili študenti medicíny, pedagogickí pracovníci aj lekári. Prízvukovali, že nám chýbajú priestory na výučbu, v
nemocniciach sa stále redukujú aj klinické nemocničné lôžka a vysokoškolákov nemá kto učiť.

Payer pripomenul, že práve vláda Igora Matoviča nedofinancovala lekárom zvýšený počet prijatých študentov, preto mali „minimálnu
dôveru“ voči vláde Eduarda Hegera, ktorá chcela prijať navyše až päťsto medikov ročne.

Slovensko Ďalšia Matovičova päťstovka zlyhala. Na vysoké školy prijmeme len zopár medikov navyše

Autor: Eva Struhárňanská
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[strojový prepis] …Je sen Iowa, lekárska fakulta v Martine o tridsať, lekárska fakulta univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach o
štyridsať päť a slovenská zdravotnícka univerzita v Bratislave o tridsať študentov viac. Dohodu musia schváliť akademické senáty
jednotlivých škôl.…
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Majte prehľad o dôležitých udalostiach

Zapnúť upozornenia

Matej Mičík • 17 január 2024, 16:24

Foto: Pexels

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť prijímať o 150 študentov viac. Táto možnosť vznikne už pri najbližších prijímacích pohovoroch.
Na stredajšej (17. 1.) tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini.

„Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby sa v súčte na jednotlivých
fakultách prijalo do prvého ročníka o 150 študentov viac,“ povedal Pellegrini.

Minister školstva Tomáš Drucker uviedol, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom školskom
roku prijať o 45 študentov viac. Rovnaký počet sa týka Lekárskej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach.

Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine prijme o 30 medikov viac, takisto aj Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave.
„Dohodu musia schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal Drucker.

Spravodajstvo

Na Liptove rázne zakročili proti fajčiarom. Musia dodržiavať tieto pravidlá, inak im hrozia sankcie

Prečítajte si viac:
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Sledujte kanál spravodajstva Markízy

Lekárske fakulty budú môcť prijať o 150 študentov viac. Vysoké školy dostali prísľub, že dostanú peniaze, aby sa na to mohli pripraviť.
Niekde nestačia kapacity, inde potrebujú viac pedagógov.

Už po najbližších prijímacích skúškach prijmú naše vysoké školy viac medikov zo Slovenska. Takto by sa 150 nových študentov malo
prerozdeliť medzi fakultami. Po 45 by ich mali prijať Univerzita Komenského v Bratislave a Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach. Zvyšné prijmú o 30 študentov viac.

„Do začiatku akademického roka chceme poskytnúť zhruba v objeme jeden milión eur lekárskym fakultám, aby sa pripravili na toto
navýšené množstvo,“ povedal minister školstva Tomáš Drucker.

Prijať 150 študentov navyše nie je len tak. Školy sa na to musia pripraviť aj kapacitne. Niekde je problém aj s nedostatkom pedagógov. Aj
podľa ministra treba lekárske fakulty dobudovať, aby mali potrebné vybavenie.

Zvýšený počet medikov ešte musia schváliť akademické senáty. Zmena má pomôcť k tomu, aby bolo v nemocniciach a ambulanciách
viac lekárov. Celkovo ich na Slovensku chýba 3400.

Autor: Diana Bilousová, Ľubomíra Ivanková
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Majte prehľad o dôležitých udalostiach

Zapnúť upozornenia

Matej Mičík • 17 január 2024, 16:45

Foto: Pexels

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť prijímať o 150 študentov viac. Táto možnosť vznikne už pri najbližších prijímacích pohovoroch.
Na stredajšej (17. 1.) tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini.

„Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby sa v súčte na jednotlivých
fakultách prijalo do prvého ročníka o 150 študentov viac,“ povedal Pellegrini.

Minister školstva Tomáš Drucker uviedol, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom školskom
roku prijať o 45 študentov viac. Rovnaký počet sa týka Lekárskej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach.

Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine prijme o 30 medikov viac, takisto aj Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave.
„Dohodu musia schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal Drucker.

Prečítajte si viac:
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Matej Mičík • 17 január 2024, 16:49
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Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť prijímať o 150 študentov viac. Táto možnosť vznikne už pri najbližších prijímacích pohovoroch.
Na stredajšej (17. 1.) tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini.

„Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby sa v súčte na jednotlivých
fakultách prijalo do prvého ročníka o 150 študentov viac,“ povedal Pellegrini.

Minister školstva Tomáš Drucker uviedol, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom školskom
roku prijať o 45 študentov viac. Rovnaký počet sa týka Lekárskej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach.

Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine prijme o 30 medikov viac, takisto aj Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave.
„Dohodu musia schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal Drucker.

Prečítajte si viac:
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Doplnený prehľad udalostí na štvrtok 18. januára  
  17. 1. 2024, 17:00, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Neutrálny, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: rektor

UPJŠ

Vedúci vydania:

predpoludním: N. Mihová

popoludní: S. Rybanová

----------------------------------------------------------------

Službukonajúci technik: 0905/505 721

----------------------------------------------------------------

E - mail: domred@tasr.sk, tel.: 59 21 04 58

dispecing@tasr.sk, tel.: 0905 282 190

----------------------------------------------------------------

1. zasadnutie Súdnej rady SR

Bratislava, Miestodržiteľský palác, Hlavné námestie 8

08.55 Štátna tajomníčka Ministerstva dopravy SR Denisa Žiláková otvorí vzorovú vyučovaciu hodinu pre žiakov ZŠ Karpatská s názvom
"Dopravná výchova so zajkom Becepáčikom" v rámci Preventívnej akcie Žilina

Žilina, Karpatská 11

09.00 Otvorenie secesnej Národnej kultúrnej pamiatky - Korčuliarskeho pavilónu

Košice, Mestský park 7

09.00 TK zástupcov konzorcia Edih Cassovium

Téma: Spustenie služieb pre malé a stredné podniky a organizácie verejného sektora

Košice, priestory UVP Technicom, Němcovej 5

text, zvuk

09.00 6. schôdza Národnej rady SR

Bratislava, NR SR, rokovacia sála, Námestie A. Dubčeka 1

text, video, zvuk, live

09.30 DOD Univerzity veterinárskeho lekárstva a farmácie v Košiciach

Košice, Komenského 73

10.00 TK Únie hydinárov Slovenska

Témy: Skoršie odchody do penzie robia hydinárskym podnikom vážne problémy. Má kto nahradiť chýbajúcich zamestnancov, keď najmä
medzi mladými nie je o túto prácu záujem? Opatrenia veľkochovateľov hydiny na zamedzenie zavlečenia vtáčej chrípky, apel na
drobnochovateľov.

Bratislava, SPPK, zasadačka, Záhradnícka 21

text

10.00 TK Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Téma: Zhodnotenie úspešného ukončenia testovania a inštalácie unikátnej prietokovej batérie s veľkým strategickým významom pre
Slovensko aj Európu
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Košice, Rektorát UPJŠ, historická aula, Šrobárova 2

text, zvuk

10.00 12. rokovanie vlády SR

Bratislava, Úrad vlády SR, Námestie slobody 1, vstup z Leškovej ulice

text, video, zvuk, foto, live

10.00 Online brífing Slovenského hydrometeorologického ústavu

Téma: Klimatologické zhodnotenie roku 2023

Brífing bude vysielaný cez platformu Teams a na FB profile SHMÚ.

10.00 TK ministra dopravy SR Jozefa Ráža

Téma: Stavebný zákon a zákon o strategických investíciách

Bratislava, MD SR, Námestie slobody 6

text, zvuk

10.20 TK strany Sloboda a Solidarita

Téma: Vláda oklamala pri rozpočte občanov a Európsku komisiu

Účastníci TK: Richard Sulík, predseda SaS, poslanec NR SR a Marián Viskupič, poslanec NR SR za SaS

Bratislava, presscentrum NR SR, Námestie A. Dubčeka 1

text, zvuk

10.30 Pietny akt kladenia vencov pri príležitosti 79. výročia oslobodenia a víťazstva nad fašizmom.

Dargovský priesmyk, pamätník

10.30 TK Slovenského filmového ústavu

TK je spojená s komentovanou prehliadkou zrekonštruovaných priestorov kina Lumiére.

Bratislava, kino, Špitálska 4

text, zvuk, foto

11.00 Brífing verejného ochrancu práv Róberta Dobrovodského

Po pracovnom stretnutí na Generálnej prokuratúre SR v súvislosti so zhodnotením stavu zákonnosti v reedukačných centrách.

Bratislava, pred GP SR, Štúrova 2

text, zvuk

11.00 Štátna tajomníčka Ministerstva dopravy SR Denisa Žiláková poklepe základný kameň modernizácie depa trolejbusov

Hostia: zástupcovia mesta Žilina, zástupcovia Dopravného podniku mesta Žiliny a zástupcovia zhotoviteľa

Žilina, trolejbusové depo, sídlo DPMŽ, s. r. o., Kvačalova 2

text

12.00 Prezidentka SR Zuzana Čaputová vystúpi v pléne Národnej rady SR v súvislosti s predloženými zmenami v oblasti trestného práva

Bratislava, NR SR, Námestie A. Dubčeka 1
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text, video, zvuk, foto, live

13.00 Rokovanie Rady Rozhlasu a televízie Slovenska

Bratislava, Slovenský rozhlas, Mýtna 1

13.00 Výbor NR SR pre pôdohospodárstvo a životné prostredie

Vysvetlenie štátneho tajomníka Ministerstva životného prostredia SR k povereniu riaditeľa TANAP-u Petra Olexa a jeho usvedčenia z
pytliactva.

Bratislava, NR SR, miestnosť č. 148, Námestie A. Dubčeka 1

15.00 Prezidentka SR Zuzana Čaputová vymenuje rektorov troch vysokých škôl

- príhovor prezidentky

- fototermín

Bratislava, Prezidentský palác

text

Správy ekonomického charakteru vydá ekonomická redakcia TASR.

Informácie o očakávaných udalostiach nájdete aj v aplikácii TASR Kalendárium na adrese kalendarium.tasr.sk

dk lk

Autor: LK
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Doplnený prehľad ekonomických udalostí na štvrtok 18. januára  
  17. 1. 2024, 17:00, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Neutrálny, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: rektor

UPJŠ

SLUŽBUKONAJÚCI TECHNIK: 0905/505 721

mail: ekon@tasr.sk

dispecing@tasr.sk, tel.: 0905 282 190

---------------------------------------------------------------

Vedúci vydania:

predpoludním: R. Turoňová

popoludní: M. Ďuricová

---------------------------------------------------------------

09.00 TK zástupcov konzorcia Edih Cassovium

Téma: Spustenie služieb pre malé a stredné podniky a organizácie verejného sektora

Košice, priestory UVP Technicom, Němcovej 5

text, zvuk

09.00 6. schôdza Národnej rady SR

Bratislava, NR SR, rokovacia sála, Námestie A. Dubčeka 1

text, video, zvuk, live

10.00 TK Únie hydinárov Slovenska

Témy: Skoršie odchody do penzie robia hydinárskym podnikom vážne problémy. Má kto nahradiť chýbajúcich zamestnancov, keď najmä
medzi mladými nie je o túto prácu záujem? Opatrenia veľkochovateľov hydiny na zamedzenie zavlečenia vtáčej chrípky, apel na
drobnochovateľov.

Bratislava, SPPK, zasadačka, Záhradnícka 21

text

10.00 TK Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Téma: Zhodnotenie úspešného ukončenia testovania a inštalácie unikátnej prietokovej batérie s veľkým strategickým významom pre
Slovensko aj Európu

Košice, Rektorát UPJŠ, historická aula, Šrobárova 2

text, zvuk

10.00 12. rokovanie vlády SR

Bratislava, Úrad vlády SR, Námestie slobody 1, vstup z Leškovej ulice

text, video, zvuk, foto, live

10.00 TK ministra dopravy SR Jozefa Ráža

Téma: Stavebný zákon a zákon o strategických investíciách

Bratislava, MD SR, Námestie slobody 6

text, zvuk
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10.20 TK strany Sloboda a Solidarita

Téma: Vláda oklamala pri rozpočte občanov a Európsku komisiu

Účastníci TK: Richard Sulík, predseda SaS, poslanec NR SR a Marián Viskupič, poslanec NR SR za SaS

Bratislava, presscentrum NR SR, Námestie A. Dubčeka 1

text, zvuk

11.00 Štátna tajomníčka Ministerstva dopravy SR Denisa Žiláková poklepe základný kameň modernizácie depa trolejbusov

Hostia: zástupcovia mesta Žilina, zástupcovia Dopravného podniku mesta Žiliny a zástupcovia zhotoviteľa

Žilina, trolejbusové depo, sídlo DPMŽ, s. r. o., Kvačalova 2

text

Informácie o očakávaných udalostiach nájdete aj v aplikácii TASR Kalendárium na adrese kalendarium.tasr.sk

dk lk

Autor: LK
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Školy prijmú viac medikov  
  17. 1. 2024, 17:02, Relácia: Prvé televízne noviny, Stanica: Markíza, Vydavateľ: MARKÍZA - SLOVAKIA, spol. s r.o., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 198 000 GRP: 4,40 OTS: 0,04 AVE: 8937 EUR 

Ivana Zuzelková, moderátorka:

Lekárske fakulty budú môcť prijať o 150 študentov viac. Vysoké školy dostali prísľub, že dostanú peniaze, aby sa na to mohli pripraviť.
Niekde nestačia kapacity, inde potrebujú viac pedagógov.

Diana Bilousová, redaktorka:

Už po najbližších prijímacích skúškach prijmú naše vysoké školy viac medikov zo Slovenska. Takto by sa 150 nových študentov malo
prerozdeliť medzi fakultami.

Tomáš Drucker, minister školstva (Hlas-SD):

Do začiatku akademického roka chceme poskytnúť peniaze zhruba v objeme jeden milión eur lekárskym fakultám na to, aby sa pripravili
na toto navýšené množstvo.

Diana Bilousová, redaktorka:

Prijať 150 študentov navyše nie je len tak. Školy sa na to musia pripraviť aj kapacitne. Niekde je problém aj s nedostatkom pedagógov. Aj
podľa ministra treba lekárske fakulty dobudovať, aby mali potrebné vybavenie.

Juraj Payer, dekan, lekárska fakulta UK:

Nás teraz určite najviac presvedčil fakt, že budú tam aj ďalšie peniaze, ktoré pôjdu priamo na to vzdelávanie. Či sa bavíme o tom, či
budeme mať nové zdroje na lepšiu výučbu. Každá lekárska fakulta vie, čo potrebuje.

Peter Jarčuška, dekan, lekárska fakulta UPJŠ:

Budovy simulátorové centrá, potom internáty a podobne.

Marek Krajčí, poslanec NR SR (hnutie Slovensko):

Zaujímalo by ma ako chcú ďalších 150 študentov umiestniť vo fakultách tak, aby nedošlo k zníženiu kvality poskytovanej týmto
študentom.

Róbert Zsembera, štátny tajomník ministerstva školstva:

Aktuálne hľadáme všetky zdroje, ktoré sú na to voľné a dostupné. Prioritne to pôjde z eurofondov. Zvýšený počet medikov ešte musia
schváliť akademické senáty.

Diana Bilousová, redaktorka:

Zmena má pomôcť k tomu, aby bolo v nemocniciach a ambulanciách viac lekárov. Celkovo ich na Slovensku chýba 3400. Diana
Bilousová, TV Markíza.
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Riešenie nedostatku lekárov / Hlas vybavil o 150 medikov ročne viac, zahraničných študentov sa to nedotkne  
  17. 1. 2024, 17:15, Zdroj: postoj.sk , Autor: Kristína Votrubová, Sentiment: Ambivalentný, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové

slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 91 855 GRP: 2,04 OTS: 0,02 AVE: 1393 EUR 

Čítať neskôr

Zdroj foto: Facebook LF UK

Ministerstvo zdravotníctva chce spolu s rezortom školstva popracovať na zatraktívnení odboru. Medici by mohli dostať štipendiá.

Lekárske fakulty prijmú v budúcom roku o 150 študentov viac, ako pôvodne plánovali. Na tlačovej konferencii to spoločne oznámil
predseda parlamentu Peter Pellegrini s ministerkou zdravotníctva Zuzanou Dolinkovou a ministrom školstva Tomášom Druckerom.

Pellegrini uviedol, že ak by vláda nič nerobila, už o niekoľko rokov by Slovensko pre nedostatok lekárov čelilo kolapsu zdravotníctva.

Spolu s dekanmi lekárskych fakúlt sa tak dohodli na zvýšení počtu prijatých študentov o 20 percent.

„Oproti pôvodným plánom sa čiara úspešnosti bude posúvať tak, aby bolo do prvého ročníka prijatých o 150 študentov navyše oproti
bežnému stavu,“ uviedol na tlačovej konferencii Pellegrini.

Je to nakoniec viac, ako pôvodne navrhovali analytici na to, aby slovenské zdravotníctvo neskolabovalo.

Analytici Zuzana a František Múčkovci z Rady pre rozpočtovú zodpovednosť vo svojej minuloročnej analýze Aký veľký bude problém s
lekármi a sestrami v starnúcej krajine upozornili, že ak sa nepodniknú žiadne kroky, v roku 2050 by chýbala asi až tisícka lekárov.

Čítajte tiež

Kristína Votrubová Lukáš Kekelák

Zatiaľ čo problém s lekármi možno rýchlo a pomerne ľahko vyriešiť, zázračný liek na nedostatok sestier nemáme.

Podľa výpočtov analytikov by stačilo každý rok prijať o 40 študentov medicíny viac. To by v dlhodobejšom horizonte stačilo na zvýšenie
počtu lekárov na takú úroveň, aby zdravotníctvo starnúceho Slovenska dokázalo aspoň zachovať dnešný pomer lekár – pacient.

Ideálne by však aj podľa analytikov bolo, ak by fakulty dokázali prijať viac ako 40 študentov navyše. Krajina bude starnúť a bude teda
potrebovať stále viac zdravotníckeho personálu.

Pokus o navýšenie počtu študentov tu bol už aj v roku 2022, keď chcel vtedajší minister financií Igor Matovič, aby bolo medikov hneď o
500 viac. Tento plán nakoniec stroskotal.

O koľko študentov viac oproti plánom prijmú fakulty?

LF Univerzity Komenského v Bratislave: 45 LF Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach: 45 JLF Univerzity Komenského v
Martine: 30 Slovenská zdravotnícka univerzita v Bratislave: 30

Fakulty počet zahraničných medikov znižovať nebudú

Ešte donedávna pritom lekárske fakulty svorne tvrdili, že na navýšenie počtu študentov nemajú priestorové ani personálne kapacity.

Fakulty už dnes produkujú veľké množstvo študentov, no takmer polovica z nich pochádza zo zahraničia, z ktorých na Slovensku zostáva
len minimum.

Ako upozornili Múčkovci vo svojej analýze, do veľkej miery je to dané tým, že lekárske fakulty vo veľkom vzdelávajú zahraničných
študentov v anglických programoch.

Analytička Zuzana Múčka dokonca tvrdí, že si tým slovenské lekárske fakulty neplnia verejný záujem, lebo namiesto dostatku
slovenských študentov medicíny dlhodobo vzdelávajú priveľa tých z cudziny. Príčinou sú peniaze. Anglický program si totiž hradia
študenti sami a školné dosahuje aj viac ako 10-tisíc eur ročne.

Čítajte tiež

Na školnom od zahraničných študentov medicíny vyzbierala Univerzita Komenského v Bratislave 11,2 milióna eur.

Inzercia
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Riešenie nedostatku slovenských lekárov by sa pritom dalo podľa analytikov ľahko vyriešiť už len tým, že by sa obmedzil počet
zahraničných študentov v prospech domácich.

Po finančnej injekcii už kapacita fakúlt nie je problémom

Zahraničných medikov sa však školy vzdať nechcú a ani sa nebudú musieť. Vláda totiž teraz lekárskym fakultám prisľúbila peniaze na
slovenských študentov navyše, a tak sa už aj kapacitné problémy zdanlivo vyriešili.

Tentokrát je podľa predstaviteľov lekárskych fakúlt situácia iná. Do začiatku budúceho akademického roka by mali mať podľa ministra
Druckera k dispozícii milión eur a ďalších 45 miliónov eur by sa malo preinvestovať do modernizácie budov fakúlt, ale aj internátov.

Prisľúbené peniaze chcú fakulty investovať aj do budovania simulačných centier. Vďaka nim sa čiastočne vyrieši problém s nedostatkom
lôžok na praktickú výučbu.

Podľa dekana Lekárskej fakulty Univerzity Komenského Juraja Payera simulačná medicína dnes dominuje vo svete a v mnohom vie
nahradiť praktickú výučbu v nemocnici.

Univerzity si nových študentov budú mať z koho vyberať. V roku 2020 si napríklad na Lekársku fakultu Univerzity Komenského v
Bratislave podalo prihlášku 2 375 študentov, prijatých bolo 662.

Čítajte tiež

Lukáš Kekelák

„Ak sa nám nepodarí zvrátiť trend, budeme na dnešnú dobu spomínať ako na zlaté časy slovenského zdravotníctva,“ hovorí Zuzana
Múčka z Rady pre rozpočtovú zodpovednosť.

Líder Hlasu Peter Pellegrini na tlačovej konferencii uviedol, že nemá ísť o jednorazovú záležitosť a vyšší počet študentov by mali fakulty
prijímať dlhodobo. To má zabezpečiť aj plánovaná dohoda s univerzitami na šesť rokov, vďaka čomu by mal projekt prežiť aj parlamentné
voľby.

Špeciálne štipendiá a koniec diplomoviek

Okrem toho chce ministerstvo zdravotníctva spolu s ministerstvom školstva popracovať na zatraktívnení lekárskeho odboru.

Uvažuje sa napríklad nad zrušením povinnej diplomovej práce, aby sa tak uvoľnil priestor na lekársku prax. Pellegrini spomenul aj plán
štipendií pre medikov. Tie by sa študentom udeľovali od štvrtého ročníka, a ak by zostali pracovať na Slovensku, peniaze by si mohli
nechať. V prípade, že by sa rozhodli odísť, museli by ich vrátiť.

Ministerstvo zdravotníctva taktiež plánuje umožniť, aby mohli fakulty vyučovať praktickú časť i mimo svojho sídla, čím by sa výrazne
rozšírila paleta nemocníc, kde by mohli študenti praxovať.

Takto by mohli už počas štúdia získať skúsenosti na pracoviskách v regiónoch, v ktorých potom plánujú pracovať.

Analytici však pripomínajú, že väčším problémom ako chýbajúci lekári je pre slovenské zdravotníctvo práve nedostatok sestier.

Tweetnuť

Autor: Kristína Votrubová
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Lekárske fakulty od budúceho akademického roka príjmu o 150 slovenských študentov viac  
  17. 1. 2024, 18:15, Relácia: Rádiožurnál o 18:00, Stanica: Rádio Slovensko, Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: Rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika, Daniel Pella
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Marián Žáry Kukelka, moderátor

Lekárske fakulty od budúceho akademického roka príjmu o 150 slovenských študentov viac. O 6 rokov by tak na fakultách mohlo
študovať o 900 študentov naviac. Ministerstvo školstva to považuje za 1. krok k riešeniu nedostatku lekárov. Vysokým školám rezort na
navýšenie počtu poskytne milión eur. Na 1 študenta tak pôjde zhruba 11 000€, čo je o 4000 viac ako na bežného slovenského študenta.
Sľubuje im aj ďalšie peniaze. Rezort tvrdí, že o navýšení rokoval aj so študentami, tí to však odmietajú a opatrenie nechcú.

Denisa Žilová, redaktorka

Lekárske fakulty univerzity Komenského a univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach tak od septembra príjmu o 45 študentov viac.
Jesseniova lekárska fakulta a Slovenská zdravotnícka univerzita o 30 žiakov, pokračuje minister Tomáš Drucker.

Tomáš Drucker, minister školstva

Je odhad, že by sa malo v ročníku vzdelávať na Slovensku zhruba 900 lekárov. Dnes ak navýšime 150 nových študentov ešte
nedosiahneme túto úroveň, ktorá je tu potrebná, ale uvedomujeme si, že máme isté aj obmedzenia na strane výučbových pracovísk či už
tej teoretickej a praktickej výučby.

Denisa Žilová, redaktorka

Na postupné odstránenie prekážok majú školy dostať ďalšie peniaze, napríklad na modernizáciu internátov 7 miliónov eur a ďalších 45
miliónov na rekonštrukciu internátov alebo pracovísk škôl. Rezort nájde zdroje aj na budovanie simulačných centier pre lekárske fakulty,
čo školy hodnotia pozitívne, pokračuje dekanka Jesseniovej lekárskej fakulty Andrea Čalkovská.

Andrea Čalkovská, dekanka Jesseniovej lekárskej fakulty

Ja by som tu na spomenula aj v kontexte toho, teda, že je tu prísľub aj výstavby novej martinskej nemocnice, pretože my naozaj na to
veľmi čakáme a toto by nesmierne skvalitnilo výučbu študentov. Potom by sme sa naozaj mohli rozprávať ešte aj o väčších číslach.

Denisa Žilová, redaktorka

Fakulte by podľa nej pomohlo aj to, ak by študenti mohli praxovať aj v iných nemocniciach, než len v bratislavskej Univerzitnej nemocnici.
Problémom však naďalej ostane nedostatok pedagógov, hovorí rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika Daniel Pella.

Daniel Pella, rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika

Jedno z riešení je napríklad konkrétne pre košickú lekársku fakultu blízko Košíc je Prešov. V nemocnici Prešov sú aj profesori aj docenti,
sú tam asistenti a chceme túto spoluprácu ďalej rozvíjať.

Denisa Žilová, redaktorka

S navýšením počtu študentov napriek ďalším sľubom ministerstva nesúhlasí Slovenská asociácia študentov medicíny, hovorí jej šéfka
Laura Banovčanová.

Laura Banovčanová, šéfka Slovenskej asociácie študentov medicíny

Takéto zmeny potrebujú strategickejšie plánovanie a najmä to, aby fakulty dostali zdroje vrátane finančných zdrojov vopred a mohli sa
dostatočne teda prispôsobeniu kvality poskytovanej výučby prispôsobiť na to, aký počet študentov je tam teraz a potom sa môžeme
rozprávať o tom, či je možné tieto počty navyšovať.

Denisa Žilová, redaktorka

Podľa nej ide o vysoké číslo študentov a rezort o zmenách so študentami nehovoril. Denisa Žilová, RTVS
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Marek Mašura, moderátor:

Pokračujeme ďalej. V novom školskom roku bude nastupovať na lekárske fakulty o stopäťdesiat študentov viac. Rezorty školstva a
zdravotníctva tak chcú riešiť nedostatok lekárov.

Monika Podstavková, redaktorka:

Lekárske fakulty budú môcť prijať v novom školskom roku o dvadsať percent viac študentov ako v minulom. Minister školstva Tomáš
Drucker vyčlenil na nových študentov zhruba milión eur.

Tomáš Drucker, minister školstva (Hlas-SD):

Máme v rozpočte finančné prostriedky na zvýšené peniaze pre týchto študentov. Môžem povedať, že je to viac ako je priemer na jedného
študenta.

Zuzana Dolinková, ministerka zdravotníctva (Hlas-SD):

Bavíme sa tu o tom druhom kroku, o tej motivácii ako tu zostať. Je to tak ako bolo povedané, že chceme inovovať aj priestory
nemocničných zariadení. Nejakým spôsobom rekonštruovať, obnovovať.

Peter Pellegrini, predseda NR SR (Hlas-SD):

Ak by štát túto situáciu nezačal urgentne riešiť už teraz o niekoľko rokov by Slovensko sa nachádzalo v kritickej situácii.

Monika Podstavková, redaktorka:

Stopäťdesiat študentov si rozdelia fakulty medzi sebou. Dohodu však musí schváliť ešte akademický senát. Pracovná skupina to má
prerokované aj so zástupcami študentov.

Juraj Payer, dekan Lekárskej fakulty UK BA:

My sme samozrejme, keďže ctíme demokraciu a ctíme práva študentov my sme prejednali predtým ako sme sa zaviazali.

Monika Podstavková, redaktorka:

Vyšší počet študentov znamená aj viac pedagógov a nákladov. Fakulty sú na to pripravené.

Peter Jarčuška, dekan Lekárskej fakulty UPJŠ Košice:

Kapacitne to zvládneme. My sme mali už skúsenosti s väčším počtom študentov v prvom ročníku a zvládli sme to.

Andrea Čalkovská, dekanka Jesseniovej lekárskej fakulty UK BA:

Pokiaľ budú naozaj vyčlenené finančné prostriedky tak, ako nám bolo sľúbené budeme môcť investovať financie aj do tej infraštruktúry,
do tej simulačnej výučby tak, ako sa povedalo.

Monika Podstavková, redaktorka:

Nedostatok zamestnancov v zdravotníctve to nerieši hneď. Podľa ministrov to však zlepší systém vzdelávania mladých lekárov.

Marek Krajčí, člen Výboru NR SR pre zdravotníctvo (SLOVENSKO):

Zaujímalo by ma, ako chcú ďalších stopäťdesiat študentov umiestniť vo fakultách tak, aby nedošlo k zníženiu kvality poskytovanej týmto
študentom.

Oskar Dvořák, člen Výboru NR SR pre zdravotníctvo (PS):

Ešte pred voľbami nám tu pediatri a pediatričky dávali výpovede. Nepovedali nám, ako získame viac pediatrov a pediatričiek a to
najdôležitejšie nedali nám odpovede na ten najväčší nedostatok čo sú zdravotné sestry.

Monika Podstavková, redaktorka:
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Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková sa chce zaoberať aj nedostatkom zdravotných sestier.

Monika Podstavková, TA3

Jozef Antálek, moderátor:

No a viac k tejto téme nám už povie ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková. Pozdravujeme.

Zuzana Dolinková, ministerka zdravotníctva (Hlas-SD):

Dobrý večer prajem všetkým.

Jozef Antálek, moderátor:

Študentov v školách bude teda viac. Či bude toto opatrenie fungovať sa ukáže v budúcnosti. Ako vieme zaručiť, že študenti neodídu do
zahraničia?

Zuzana Dolinková, ministerka zdravotníctva (Hlas-SD):

Je to jeden z prvých krokov navýšenie počtu študentov na lekárskych fakultách. Samozrejme je to krok, ktorý sme my sľúbili už počas
volebnej kampane strany Hlas-Sociálna demokracia a mňa ako ministerku zdravotníctva teší, že v spolupráci s ministerstvom školstva
sme našli riešenie a ideme zvyšovať počet slovenských študentov na lekárskych fakultách. Za mňa treba povedať, že jednoznačne treba
robiť aj ďalšie opatrenia a to je určite modernizovať a investovať do slovenských zdravotníckych zariadení. Treba robiť opatrenia a kroky
na to, aby a to sme vlastne my teraz urobili, nechodili nám mladí lekári študovať medicínu rovno do zahraničia, ale aby sme im vytvorili
podmienky a kapacity na štúdium na slovenských lekárskych fakultách, pretože som presvedčená o tom, že ak študent vyštuduje
medicínu v zahraničí, tak v drvivej väčšine tam začne atestovať, založí si tam rodinu, začne tam vychovávať deti a potom veľmi ťažko ho
už naspäť na Slovensko vrátime späť. Preto toto opatrenie je určite jedným z tých prvých motivujúcich faktorov, ktoré sa nám prejaví jeho
dôsledky a reálne výsledky až v lehote šiestich možno desiatich rokov, ale museli sme s tým prísť, aby sme ten alarmujúci počet
nedostatku lekárov, ktorí na Slovensku máme začali nejakým spôsobom riešiť. Ďalším krokom je nepochybne a ten stojí na súčasnej
vláde a je to takisto jedna z prvých, alebo krátkodobých priorít Ministerstva zdravotníctva je rozhodnúť o tom, kde bude stáť nová národná
Univerzitná nemocnica, ktorá bude slúžiť aj ako výučbová báza pre nových a mladých lekárov na Slovensku.

Jozef Antálek, moderátor:

S nedostatkom lekárov a zdravotných sestier je problém aj teraz. Máte nejaké krátkodobejšie plány?

Zuzana Dolinková, ministerka zdravotníctva (Hlas-SD):

Toto je prvý krok. Čo sa týka lekárov samozrejme treba pokračovať aj ďalej vo vzťahu teda k študentom ošetrovateľstva a teda sestier a
praktických sestier. Tu nevieme tie kroky urobiť úplne hneď, pretože vyžaduje si to určite zmenu legislatívy. Treba upraviť nejaké
kompetencie presne tohto zdravotníckeho personálu stredného a tam by sme videli možno opatrenia najbližšie, ktoré by sme vedeli
zapracovať do praxe až od školského roku 2025/2026, ale budeme robiť všetko pre to na úrovni odborných pracovných skupín, ktoré
aktívne zasadajú na Ministerstve zdravotníctva a Ministerstva školstva, aby sme tak, ako aj vo vzťahu k lekárom aj teda sestrám urobili
to, že potrebujeme tieto sestry čím skôr dostať k lôžku pacienta a takisto do našich ambulancií. Čiže čím skôr, aby sme ich dostali do
praxe.

Jozef Antálek, moderátor:

Povedala ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková. Ďakujeme pekne za váš čas.

Zuzana Dolinková, ministerka zdravotníctva (Hlas-SD):

Ďakujem pekne pekný večer prajem.
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150-nel több orvostanhallgatót vehetnek fel az orvosi karok, már a következő felvételik során – jelentette be Peter Pellegrini házelnök a
Hlas párt oktatásügyi minisztériumban tartott szerdai sajtótájékoztatóján.

TASR-HÍR

„Az eredeti tervekkel ellentétben a következő felvételin már úgy módosulnak a feltételek, hogy az egyes karokra összesen 150-nel több
hallgatót lehessen felvenni az első évfolyamba" – mondta a Hlas elnöke.

Tomáš Drucker (Hlas) oktatásügyi miniszter elmondta, hogy a pozsonyi Comenius Egyetem orvosi karára a következő tanévben 45-tel, a
turócszentmártoni (Martin) Jessenius Orvostudományi Karra 30-cal, a kassai Pavol Jozef Šafárik Egyetem (UPJŠ) orvosi karára 45-tel, a
pozsonyi Szlovák Egészségtudományi Egyetemre (SZU) pedig 30-cal több hallgatót lehet felvenni. „A megállapodást jóvá kell hagyniuk
az egyes akadémiai szenátusoknak. A minisztérium az új tanévig mintegy egymillió eurót különít el erre a célra" – tette hozzá Drucker.

Hangsúlyozta, hogy a hallgatók számának emelésével nem oldódik meg a kórházakban tapasztalható orvoshiány, a cél az oktatás
színvonalának további javítása és a megkezdett intézkedések folytatása. Közölte, hogy a kormány tárgyal a karok vezetőivel például az
oktatási intézmények épületeinek felújításáról, a kollégiumok korszerűsítéséről is. Drucker tájékoztatása szerint a minisztérium az
országban tanuló külföldi diákok támogatását is tervezi.

Zuzana Dolinková (Hlas) egészségügyi miniszter megerősítette, hogy munkacsoport dolgozik a további projektek előkészítésén, amelyek
vonzóbbá tehetik az orvostudományi egyetemeket. Példaként említette a gyakorlati oktatást, amelyen a 4. évfolyamtól vehetnek részt a
hallgatók. „2024-től a hatodéves medikusok vehetnek részt ilyen gyakorlati képzésen a kórházakban" – mondta, és hozzátette, a
munkacsoport arról is tárgyal, hogyan fogják meghatározni az orvostanhallgatók kompetenciáit a tanulmányaik során. Hangsúlyozta,
hogy a nővérhiányt is meg kell oldani. „A kompetenciák, a nővér- és az ápolóképzés módosításáról is folynak a megbeszélések" - tette
hozzá.

Juraj Payer, a pozsonyi UK orvosi karának dékánja, és Peter Šimko, az SZU rektora üdvözölte a változásokat. Közölték, hogy a karok
készen állnak a létszámemelésre. „Úgy vélem, ha megteremtik az összes említett feltételt, minden kar alkalmazkodni fog hozzá" –
mondta Šimko. Payer közölte, nagyra értékeli, hogy a kormány az orvosi karokon oktatókkal kapcsolatos kérdésekkel, és az épületek
korszerűsítésével is foglalkozik.

(tasr/bumm)

Nyitókép forrása: Facebook

Autor: FatCamel.sk
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Pellegrini: Lekárske fakulty budú môcť prijať o 150 študentov viac

17.01.2024 Bratislava

Bratislava 17. januára (TASR) - Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť
prijať už pri najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter
Pellegrini (Hlas-SD).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal.
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Bratislava 17. januára (TASR) - Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť
prijať už pri najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter
Pellegrini (Hlas-SD).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal.

UPOZORNENIE: TASR ponúka k správe zvukový záznam.
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Školy prijmú viac medikov  
  17. 1. 2024, 19:06, Relácia: Televízne noviny, Stanica: Markíza, Vydavateľ: MARKÍZA - SLOVAKIA, spol. s r.o., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 337 500 GRP: 7,50 OTS: 0,08 AVE: 19500 EUR 

Viktor Vincze, moderátor:

Riešenie na dlhodobý nedostatok lekárov. Vysoké školy budú môcť ročne prijať o 150 študentov viac.

Zuzana Čimová, moderátorka:

Niekde ale nestačia kapacity, inde potrebujú viac pedagógov. Lekárske fakulty dostali prísľub, že na to dostanú peniaze navyše.

Diana Bilousová, redaktorka:

Už po najbližších prijímacích skúškach príjmu naše vysoké školy viac medikov zo Slovenska, takto by sa 150 nových študentov malo
prerozdeliť medzi fakultami. Zmena má pomôcť k tomu, aby bolo v ambulanciách a v nemocniciach viac lekárov. Celkovo ich na
Slovensku chýba 3 400.

Tomáš Drucker, minister školstva /Hlas-SD/:

Do začiatku akademického roka chceme poskytnúť peniaze zhruba v objeme 1 milión euro lekárskym fakultám na to, aby sa pripravili na
toto navýšené množstvo.

Diana Bilousová, redaktorka:

Prijať 150 študentov navyše nie je len tak, školy sa na to musia pripraviť aj kapacitne, niekde je problém aj s nedostatkom pedagógov. V
minulosti sa fakulty navyšovaniu študentov bránili. Dnes hovoria, že prišla lepšia ponuka od vlády.

Juraj Payer, dekan, lekárska fakulta UK:

Nás teraz určite presvedčil fakt, že budú tam aj ďalšie peniaze, ktoré pôjdu priamo na to vzdelávanie, že sa bavíme o tom, že budeme
mať nové zdroje na lepšiu výučbu, každá lekárska fakulta vie, čo potrebuje.

Peter Jarčuška, dekan, lekárska fakulta UPJŠ:

Budovy, simulátorové centrá, potom internáty a podobne.

Marek Krajčí, poslanec NR SR /hnutie Slovensko/:

Zaujímalo by ma ako chcú ďalších 150 študentov umiestniť vo fakultách tak, aby nedošlo k zníženiu kvality poskytovanej týmto
študentom.

Diana Bilousová, redaktorka:

Obavy majú aj niektorí študenti medicíny, nové učebne či prístroje nebudú zo dňa na deň.

anketa:

Ja si myslím, že kapacity sú už naplnené, nemyslím si, že je tu priestor ako na viacej študentov. Na praxi, keď sme ako študenti, tak sú
všetci učitelia zaneprázdnení.

anketa:

Že najprv by sa mala zabezpečiť výučba pre tie počty študentov, ktoré sú aktuálne na lekárskych fakultách a potom teoreticky navyšovať
počty.

anketa:

No ja si myslím, že by to mohlo byť aj dobré.

Diana Bilousová, redaktorka:

Viac študentov má byť jedno z opatrení ako prilákať budúcich lekárov. Ministerstvo školstva napríklad uvažuje aj o tom, že by medici
nemuseli na konci štúdia písať diplomové práce. Diana Bilousová, Televízia Markíza

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1392603022/ac8b8ad5c7c3a261bbec?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MDg0NzA0MjUsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTM5MjYwMzAyMiwidGlkIjozMDE4OX0.gQRGNyMpAmb-ZF8rsbvveYC6SAhgEuePpmzgi8YIkRw


Mediaboard | mediaboard.com 53

P. Pellegrini: Lekárske fakulty budú môcť prijať o 150 študentov viac (2)  
  17. 1. 2024, 19:08, Zdroj: lekari.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: rektor UPJŠ

Dosah: 2 865 GRP: 0,06 OTS: 0,00 AVE: 360 EUR 

Bratislava 17. januára (TASR) - Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť
prijať už pri najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter
Pellegrini (Hlas-SD).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento
účel zhruba milión eur.

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka. "Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať," ozrejmila.
Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. "Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti
ošetrovateľstva," dodala.

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. "Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené," povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.

UPOZORNENIE: Správa bola rozšírená v 3. a o 4. až 6. odsek.

rt ima

Autor: Lekari.sk
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Lekárske fakulty zoberú viac študentov  
  17. 1. 2024, 19:33, Relácia: Správy RTVS, Stanica: RTVS, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové

slová: Daniel Pella, rektor UPJŠ
Dosah: 136 363 GRP: 3,03 OTS: 0,03 AVE: 11945 EUR 

Viliam Stankay, moderátor:

Lekárske fakulty budú môcť od nového akademického roka prijať viac študentov. Štát chce takto riešiť problém s nedostatkom lekárov. V
nemocniciach ich chýba viac ako 3400. Podľa medikov sa však musia zlepšiť aj podmienky, v ktorých sa učia či praxujú. Rezort školstva
prisľúbil, že vyrieši aj to.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Štát po novom zvýšil počet študentov na lekárskych fakultách o 150. Na najväčšiu univerzitu ich môže prijať o 45 viac.

Tomáš Drucker, minister školstva, Hlas-SD:

Ešte nedosiahneme túto úroveň, ktorá je tu potrebná, máme isté aj obmedzenia na strane výučbových pracovísk.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Viac študentov neznamená, že školy zoberú akýchkoľvek záujemcov. Uchádzači musia po novom rátať s náročnejšími prijímacími
testami. Napríklad na lekársku fakultu univerzity Komenského sa hlási 2500 záujemcov. Zoberú niečo vyše 300.

Juraj Payer, dekan Lekárskej fakulty UK:

Zavádzame test hodnotenia či vôbec je ten študent schopný sa učiť. Budúceho roku prerábame úplné kurikulum otázok.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Dobudovanie priestorov, ktoré pre nových študentov lekárskej fakulty potrebujú, nezostane na pleciach fakúlt. Štát im na to pošle
peniaze, zvýši sa aj počet lôžok pre prax.

Andrea Čalkovská, dekanka Jesseniovej lekárskej fakulty Martin:

Pracovná skupina na ministerstve zdravotníctva práve o tomto rokuje. Teraz veľmi by to pomohlo tej praktickej výučbe.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Jedným z riešení by bolo, ak by mohli praxovať vo viacerých nemocniciach.

Daniel Pella, rektor UPJŠ Košice:

My máme podpísané dnes zmluvy s nemocnicami v Poprade, v Michalovciach, v Košiciach, v Šaci, v Prešove. Plánujeme toto portfólio
ako rozširovať ďalej.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Mladých odrádzajú od štúdia, neskôr od práce v nemocniciach najmä podmienky, v ktorých lekári pracujú. Preto odchádzajú do
zahraničia.

Soňa Gáliková, študentka Lekárskej fakulty UK v Bratislave:

Tie dôvody, pre ktoré odchádzame do zahraničia, sú napríklad atmosféra na tých klinických pracoviskách, lepšie priestorové aj
prístrojové vybavenie v daných nemocniciach. Čo je vlastne alfa a omega toho, aby sme my vôbec mali nejakú vnútornú túžbu
napredovať a zlepšovať sa.

Laura Banovčanová, prezidentka Slovenskej asociácie študentov medicíny:

Bez toho, aby sme vyriešili už existujúce problémy, tento krok jednoznačne povedie k ďalšiemu znižovaniu kvality a znižovaniu atraktivity.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Aj to chce štát riešiť.

Tomáš Drucker, minister školstva, Hlas-SD:
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Máme pripravené finančné prostriedky na budovanie simulačných centier. Máme tu modernizáciu internátu za 7 miliónov. A je tu zhruba
45 miliónov priamo budov teoretických kapacít a výučbových pracovísk.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka:

Do budúcnosti sa uvažuje o tom, že by medici nemuseli na záver štúdia písať diplomovú prácu, a mohli by sa viac sústrediť na pacientov.
Emília Tóth Lengyelová, RTVS.
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Slovensko: Viac slovenských medikov  
  17. 1. 2024, 19:49, Relácia: Noviny TV JOJ, Stanica: JOJ, Vydavateľ: Slovenská produkčná, a.s., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa

Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 233 522 GRP: 5,19 OTS: 0,05 AVE: 45775 EUR 

Andrea Pálffy Belányiová, moderátorka:

Od budúceho školského roka sa na lekárskych fakultách na Slovensku zvýši počet nových študentov o 150.

Ľuboš Sarnovský, moderátor:

Fakulty tvrdia, že toto navýšenie zvládnu. A to aj napriek dlhodobým problémom, ako je napríklad nedostatok vyučujúcich.

Marika Dulaiová, redaktorka:

Navýšenie počtu slovenských študentov na štyroch lekárskych fakultách u nás sa chystalo aj v roku 2022. Vtedy však skonštatovali, že to
nezvládnu. A nielen preto, že sa hovorilo o náraste o 500 medikov.

Juraj Payer, dekan Lekárskej fakulty UK v Bratislave:

Nás teraz určite najviac presvedčil fakt, že budú tam aj ďalšie peniaze, ktoré pôjdu priamo na to vzdelávanie.

Marika Dulaiová, redaktorka:

Od projektu prijať o 150 slovenských študentov viac si vláda sľubuje zníženie nedostatku lekárov u nás.

Tomáš Drucker, minister školstva /Hlas-SD/:

Chýba nám zhruba cez 3 400 lekárov dnes.

Marika Dulaiová, redaktorka:

Lekárske fakulty si spomínaných 150 študentov podelili rôzne. O 45 študentov viac príjmu Univerzita Komenského v Bratislave a UPJŠ v
Košiciach, po 30 v Martine a Slovenská zdravotnícka univerzita v Bratislave.

Laura Banovčanová, prezidentka Slovenskej asociácie študentov medicíny:

"Nesúhlasíme s takýmto spôsobom navyšovania. Veríme, že v prvom rade by sme mali nielen začať riešiť, ale aj vyriešiť problémy,
ktorým aktuálne čelíme, ako je nedostatok financií, vyučujúcich a priestorov na rekreačnú výučbu a potom sa môžeme v podstate
rozprávať o tom, či sme schopní navýšiť počet študentov alebo nie."

Andrea Čalkovská, dekanka, Jesseniova lekárska fakulta UK Martin:

Pokiaľ budú naozaj vyčlenené finančné prostriedky tak, ako nám bolo sľúbené, budeme môcť investovať financie aj do tej infraštruktúry.

Peter Jarčuška, dekan Lekárskej fakulty UPJŠ Košice:

Budovy, simulátorové centrá, potom internáty a podobne.

Marika Dulaiová, redaktorka:

Pripravujú sa aj ďalšie zmeny. O niektorých sa ešte len rokuje, o ďalších je už rozhodnuté.

Zuzana Dolinková, ministerka zdravotníctva SR /Hlas-SD/:

Otázka eliminácie povinnosti študentov medicíny, písania diplomovej práce, ale napríklad aj realizácia praktickej výučby študentov
medicíny od 4. do 6. ročníka mimo lekárskych fakúlt.

Marika Dulaiová, redaktorka:

Jedna otázka však stále ostáva otvorená a to ako si udržať absolventov a teda aj tých stopäťdesiatich, ktorí nastúpia na budúci rok na
Slovensku.

Zuzana Dolinková, ministerka zdravotníctva SR /Hlas-SD/:
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Chceme inovovať aj priestory nemocničných zariadení, nejakým spôsobom rekonštruovať, obnovovať a za mňa je výzva aj tejto vlády,
rozhodnúť v čo najkratšom čase aj o tej novej národnej univerzitnej nemocnici v Bratislave.

Marika Dulaiová, redaktorka:

Projekt navýšenia počtu slovenských študentov na lekárskych fakultách ešte musia schváliť akademické senáty.

Peter Pellegrini, predseda NR SR /Hlas-SD/:

Aby sme mohli v nasledujúcich šiestich rokov konštatovať, že nám na vysokých školách študuje o 900 medikov viac.

Marika Dulaiová, redaktorka:

Otázkou už len ostáva, koľko peňazí si navýšenie počtu študentov na lekárskych fakultách vyžiada.

Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva SR:

Prioritne to pôjde z eurofondov. Túto sumu dnes ešte, samozrejme, prezradiť neviem.

Marika Dulaiová, redaktorka:

V novembri minulého roka sa však pri riešení tejto otázky spomínala suma 3 milióny eur. Marika Dulaiová, Televízia JOJ.
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VIDEO Dobrá správa: Lekárske fakulty budú môcť prijať o 150 študentov viac, avizuje Peter Pellegrini  
  17. 1. 2024, 20:13, Zdroj: slovanskenoviny.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Dosah: 5 757 GRP: 0,13 OTS: 0,00 AVE: 490 EUR 

Problémy s lekármi sužujú Slovensko už dlhší čas.

Ich počty klesajú nielen preto, že mnohí odchádzajú do dôchodku, ale i preto, že viacerí z nich si to zamierili za lepším za naše hranice.
Lekárske fakulty však počty študujúcich medikov dlhodobo nezvyšovali, a to sa prejavilo aj v nedostatku lekárov. To by sa ale malo
zmeniť.

-> Vypočujte si Novosti Slovanských Novín za posledných 24 hodín v prac. dňoch o 18:00. <-

Dohodu musia ešte schváliť akademické senáty

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť prijať už pri najbližších
prijímacích pohovoroch. Na dnešnej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter Pellegrini (Hlas-SD). „Oproti
pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých fakultách
bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme,“ uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. „Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal šéf rezortu školstva.

ereport.sk

.

Máme množstvo plánov, ako sa naďalej zlepšovať a ponúkať Vám čo najkvalitnejší žurnalistický obsah.

Sledujte nás na jednej z najbezpečnejších chatovacích aplikácií Telegram , na ktorom vám prinášame aktuálne bleskové správy.

LISTINA ZÁKLADNÝCH PRÁV A SLOBÔD

čl.17. Sloboda prejavu a právo na informácie sú zaručené. Každý má právo vyjadrovať svoje názory slovom, tlačou, obrazom, alebo iným
spôsobom, ako aj slobodne vyhľadávať, prijímať a rozširovať idey a informácie bez ohľadu na hranice štátu.

Čl.20. Právo slobodne sa združovať je zaručené. Každý má právo spolu s inými združovať sa v spolkoch, spoločnostiach a iných
združeniach.

Vyhlásenie:

Názory autora sa nemusia zhodovať s názormi redakcie Slovanské Noviny. Zodpovednosť za obsah tohto článku nesie výhradne jeho
autor. Redakcia Slovanské Noviny nie je zodpovedná za akékoľvek prípadné nepresné či nesprávne informácie v tomto článku. Za obsah
a pôvodnosť príspevku zodpovedá autor alebo pôvodný zdroj. SN publikujú aj názory, ktoré nemusia odrážať stanovisko redakcie, jej
vydavateľa alebo oficiálnej interpretačnej línie. Robíme tak z úcty k ústavnej hodnote názorovej plurality, ktorá prispieva k posilneniu
demokracie vôle ľudu a väčšiny ako aj otvorenej platformy pre slobodnú výmenu názorov pri hľadaní pravdy a mieru v konfliktom svete.
Medicínske a lekárske texty, názory a štúdie v žiadnom prípade nemajú nahradiť konzultácie a vyšetrenia lekármi v zdravotníckom
zariadení alebo inými odborníkmi. Slovanské Noviny dáva súhlas na zdieľanie našich pôvodných článkov na ďalších nekomerčných
internetových stránkach, ak nebude zmenený ich text a názov. Pri zdieľanom článku musí byť uverejnený zdroj a autor. Ak chcete články
z nášho webu publikovať v tlači či inými formami, vrátane komerčných internetových stránok, kontaktujte redakciu na
redakcia@slovanskenoviny.sk

UPOZORNENIE:

Vážení čitatelia – diskutéri. Podľa zákonov Slovenskej republiky sme povinní na požiadanie orgánov činných v trestnom konaní poskytnúť
im všetky informácie zozbierané o vás systémom (IP adresu, mail, vaše príspevky atď.) Prosíme vás preto, aby ste do diskusie na našej
stránke nevkladali také komentáre, ktoré by mohli naplniť skutkovú podstatu niektorého trestného činu uvedeného v Trestnom zákone.
Najmä, aby ste nezverejňovali príspevky rasistické, podnecujúce k násiliu alebo nenávisti na základe pohlavia, rasy, farby pleti, jazyka,
viery a náboženstva, politického či iného zmýšľania, národného alebo sociálneho pôvodu, príslušnosti k národnosti alebo k etnickej
skupine a podobne.

Diskusia
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(Pripojiť sa do diskusie je možné len po registrácii a následnom prihlásení sa do účtu.)

Príspevkom "na kávu" pomôžete ľahšiemu fungovniu Slovanských Novín a podporíte tvorenie.

Ďakujeme

Páči sa mi:

Páči sa mi Nahráva sa...

Súvisiace

Tags: lekárske fakulty

Continue Reading

Previous VIDEO: Zriadeniu ministerstva cestovného ruchu a športu už nič nebráni.

Next Ševčík: Opozícia to prezentuje tak, ako by právny štát stál a padal na Úrade špeciálnej prokuratúry

Autor: redakcia SN 2
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Študentov medicíny má byť viac  
  17. 1. 2024, 20:27, Relácia: Komentáre dňa, Stanica: RTVS 24, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Rektorát

UPJŠ, Kľúčové slová: Daniel Pella, rektor UPJŠ

Vladimír Lichvár, moderátor

Na Slovensku chýba odhadom okolo 3400 lekárov a štát to chce zmeniť. Lekárske fakulty budú preto môcť od nového akademického
roka prijať viac študentov. Podľa medikov sa však musia zlepšiť aj podmienky, v ktorých sa učia či praxujú.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka

Štát po novom zvýšil počet študentov na lekárskych fakultách o 150. Na najväčšiu univerzitu ich môže prijať o 45 viac.

Tomáš Drucker, minister školstva, vedy, výskumu a športu SR /Hlas-SD/

Ešte nedosiahneme túto úroveň, ktorá je tu potrebná, máme isté aj obmedzenia na strane výučbových pracovísk.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka

Dobudovanie priestorov, ktoré pre nových študentov Lekárskej fakulty potrebujú, nezostane na pleciach fakúlt. Štát im na to pošle
peniaze, zvýši sa aj počet lôžok pre prax.

Andrea Čalkovská, dekanka Jesseniovej Lekárskej fakulty Martin

Pracovná skupina na ministerstve zdravotníctva práve o tomto rokuje, teda veľmi by to pomohlo tej praktickej výučbe.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka

Jedným z riešení by bolo, ak by mohli praxovať vo viacerých nemocniciach.

Daniel Pella, rektor UPJŠ Košice

My máme podpísané dnes zmluvy s nemocnicami v Poprade, v Michalovciach, v Košiciach - Šaci, v Prešove plánujeme toto portfólio ako
rozširovať ďalej.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka

Mladých odrádzajú od štúdia, neskôr od práce v nemocniciach najmä podmienky, v ktorých lekári pracujú, preto odchádzajú do
zahraničia.

Soňa Gáliková, študentka Lekárskej fakulty UK v Bratislave

Tie dôvody, pre ktoré odchádzame do zahraničia sú napríklad atmosféra na tých klinických pracoviskách, lepšie priestorové aj prístrojové
vybavenie v daných nemocniciach, čo je vlastne alfa a omega toho, aby sme my vôbec mali nejakú vnútornú túžbu napredovať a
zlepšovať sa.

Emília Tóth Lengyelová, redaktorka

Emília Tóth Lengyelová, RTVS.

Vladimír Lichvár, moderátor

V štúdiu vítam štátneho tajomníka ministerstva školstva Róberta Zsemberu a prodekankou Lekárskej fakulty Univerzity Komenského
Danielu Ostatníkovú. Vitajte.

Daniela Ostatníková, prodekanka Lekárskej fakulty UK

Dobrý večer.

Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva SR

Dobrý večer.

Vladimír Lichvár, moderátor
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Pán štátny začnime vami, lebo tieto avizované opatrenia vlastne majú priniesť a zabezpečiť, že budeme mať 150 študentov medicíny
navyše, bude to stáť zhruba milión eur. Na čo konkrétne pôjdu tie peniaze?

Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva SR

Ďakujem veľmi pekne za pozvanie, v 1. rade chcem povedať, že slovenské zdravotníctvo jednoznačne trpí nedostatkom lekárov a
lekariek, z čoho vyplýva aj potreba dovýšenia, respektíve navýšenia počtu študentov. My v strane Hlas sme mali ako jeden z
predvolebných záväzkov navýšiť počet študentov medicíny, tento rok tak robíme o počte 150. Niečo v minulosti sa už samozrejme udialo
za vlády Petra Pellegriniho, kde, kde vlastne v spolupráci s lekárskymi fakultami sa navýšili nejaké počty.

Vladimír Lichvár, moderátor

Spomínal som ten milión eur, ono to asi nie je o peniazoch iba, plánujete aj nejaké systémové zmeny robiť?

Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva SR

Určite áno, to k tomu patrí, niekde začať musíme. Máme teraz pred sebou dostatok času na to, aby sme spolu s lekárskymi fakultami,
spolu so zdravotníckym rezortom našli aj iné riešenia, ktoré môžu prispieť k tejto téme zlepšeniu témy. To sú napríklad môžeme sa baviť
o dĺžke stáži, o možno úprave kurikula tak, aby bolo zodpovedajúce, budeme sa baviť o tom, či zrušiť záverečné práce, diplomové práce
v medicíne, budeme sa snažiť zariadiť simulačné centrá, zrekonštruovať výučbové priestory a samozrejme tých tém môže byť ďaleko
viacej.

Vladimír Lichvár, moderátor

Pani prodekanka ako sa pozeráte na zámer novej vlády prilákať viac študentov na slovenskej zdravotníckej školy?

Daniela Ostatníková, prodekanka Lekárskej fakulty UK

My sme zároveň tí, ktorí učia medikov, zároveň vieme, že budeme budúci pacienti alebo aj terajší pacienti, takže nám naozaj veľmi záleží
na tom, aby sme mali kvalitné zdravotníctvo a aby sme vychovávali hlavne kvalitných lekárov a lekárky a veľmi vítame tento krok oboch
ministerstiev, ktoré vidíme prvý raz, že sú koordinované a chcú naozaj zdravotníctvu pomôcť s tým, že by sme vyškolili viac lekárov a
lekariek, ale naozaj ako ste povedali, nie je to len o peniazoch, je to o tom celom systéme, do ktorého nebudú radi vstupovať iba študenti,
ale budú tam radi pôsobiť aj lekári, lekári, ktorí sú zároveň učitelia, čiže celý ten systém toho vzdelávania samozrejme sa snažíme už
dlhšiu dobu modernizovať. Tie simulačné centrá by sme potrebovali oživiť, lebo to sú veľmi náročné drahé manekýn, drahí manekýni,
ktorí sú veľmi sofistikovaní, že to sú neviete si to predstaviť ako nejaká bába, ktorou sa niekto hrá, ale naozaj sú to programovaní
pacienti, ktorí rozprávajú, dýchajú a ktorí môžu, môžme na nich modelovať určité ochorenia. Je to veľmi náročné, drahé, ale môžeme si
tým pomôcť a môžme v tých v tých 1. ročníkoch predklinických učiť študentov nielen zručnostiam, ale ja by som veľmi, veľmi zdôraznila,
že aj etickému prístupu k pacientom, komunikáciu s pacientom, aby sme dali tomu formu ľudskosti, dôstojnosti aj v tých nemocniciach.

Vladimír Lichvár, moderátor

Keď sa pozrieme na grafiku, tak vlastne vašej Lekárskej fakulty Univerzity Komenského sa dotkne to navýšenie počtu študentov v
hodnote 45 študentov naviac. Už máte všetko nachystané, pripravené, zvládnete to?

Daniela Ostatníková, prodekanka Lekárskej fakulty UK

My sme takí pionieri, takže my máme pripravené všetko. My sme samozrejme pripravení, čo sa týka osobnostne učiteľov, tí sú vždy
otvorení študentom a máme ich teraz tak veľa, že myslím si, že tých 45 študentov nejako zvládneme. Problém je ten, aby sme to zvládli
aj aj priestorovo, lebo my učíme, napríklad ja učím teoretický predmet lekársku fyziológiu a učíme prakticky, už sa presúva výučba
medikov lekárov len z posluchární do malých skupín, kde sa kde sa učia zručnosti, napríklad odber krvi alebo vyšetrovanie nejakých
základných základných vyšetrovacích postupov už od začiatku štúdia a problém je v tom, že nemáme kde učiť, čiže veľmi by nám
pomohlo, keby sme dostali nejaké kapitálové prostriedky na obnovu našich priestorov, na dostavbu, na to, aby sme mohli používať
elektrinu a nevypadávali by nám poistky stále v starých budovách, lebo učíme v budove, ktorá sa postavila na Sasinkovej 2 v roku 1926,
stále sme v tej istej budove, respektíve v tých istých priestoroch. Samozrejme modernizujeme, ale to všetko si žiada nielen ľudské úsilie,
ale naozaj finančné prostriedky.

Vladimír Lichvár, moderátor

Pán štátny tajomník, je zrejmé, že na takéto veci sú potrebné finančné prostriedky. Uvažuje rezort aj o tomto, že sa bude takýmito
témami, ktoré pani prodekanka teraz povedala, zaoberať?

Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva SR
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Samozrejme uvažuje, pre rezort je to mimoriadne dôležitá téma. My budeme hľadať ďalšie voľné zdroje, ktoré ktorými budeme vedieť
vykrývať práve aj témy a problémy, o ktorých hovorila pani prodekanka. Budeme sa snažiť revitalizovať internáty, ktoré sú tiež dôležitou
súčasťou toho, aby nám na Slovensku zostávali študovať naši občania a všetky tie témy, ktoré boli načrtnuté, aby boli aj finančne kryté.
Ja by som ešte možno chcel naozaj veľmi pekne poďakovať všetkým dekanom a dekankám lekárskych fakúlt aj rektorom za to, že
naozaj sme v spoločnom stretnutí s ministerstvom zdravotníctva našli riešenie v počte navýšenia tak, aby to samozrejme ešte samotná
samotný výučbový proces a kvalita a úroveň výučby zohľadňovala, ešte samozrejme boli tieto atribúty zachované.

Vladimír Lichvár, moderátor

Budeme mať teda od nového akademického roka 150 študentov medicíny navyše. Oni začnú študovať, kde máme tú garanciu, že po
doštudovaní zostanú aj na Slovensku pracovať.

Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva SR

Garanciu úplne nemáme, ale my ako Slovenská republika aj v spolupráci s ministerstvom zdravotníctva s lekárskymi fakultami a v
konečnom dôsledku v celým lekárskym sektorom medicínskym musíme tvoriť také podmienky, aby po ukončení štúdia nám zostávali v
našich nemocničných zariadeniach. Jedným z napríklad tých príkladov je, že už 6. ročník v rámci svojho vzdelávania budú môcť praxovať
v regionálnych nemocniciach, kde sa predpokladá, že následne zostanú žiť aj so svojimi, kde si budú zakladať rodiny a kde by mohli
zostávať, takže tých tých sled nejakých riešení a opatrení je naozaj široký a veľký a je to aj v záujme Slovenskej republiky, aby vytvárala
také atraktívne a také podmienky, aby nám zostávali v zdravotníckom systéme.

Vladimír Lichvár, moderátor

Pani prodekanka, ako sa vy na to pozeráte, lebo ja by som si možno pomyslel tak laicky, že ako študent ako mladý medik, keď vidím ako
vyzerá tá možno fakultná nemocnica, v ktorej budem pôsobiť po skončení štúdia, tak si možno poviem, že skúsim to radšej v zahraničí.

Daniela Ostatníková, prodekanka Lekárskej fakulty UK

Iste my nemôžeme nikomu zakázať, aby sa pohyboval inde ako na Slovensku. Ja by som povedala, že my môžeme zatraktívniť to
prostredie, môžeme ho zatraktívniť tým, že aj budeme prijímať do pracovného procesu lekárov, ktorí sú odhodlaní tým študentom niečo
zo seba dať, ale to by sme tiež museli zmeniť trošku platobné tabuľky tých učiteľov, čiže čiže je to je to veľký a komplexný problém a nie
je to hovorím len o peniazoch, je to aj o prostredí, je to o systéme, je to o vzdelávaní aj tých, ktorí učia a o možnostiach povedzme
vedeckého vedeckej práce na vysokých školách, o tom, aby sme mohli sami kontaktovať so zahraničím, je tiež potrebná
internacionalizácia, to znamená, niekedy hovoríme, že nemusíme mať zahraničných študentov, ale my zvnútra internacionalizujeme celú
tú komunitu, pretože medicína má jeden jazyk, Lingua Franca je angličtina a tí tí všetci lekári sa budú musieť celý život učiť, lebo
medicína je celoživotné štúdium, tak oni musia nachádzať tie informácie nové nielen u nás, medicína je univerzálna, svetová, takže my
sa musíme aj internacionalizovať a musíme internacionalizovať celé to prostredie.

Vladimír Lichvár, moderátor

Má teda vlastne nejakým spôsobom aj aj pozitívum, že na Slovensku študujú študenti zo zahraničia na lekárskych fakultách?

Daniela Ostatníková, prodekanka Lekárskej fakulty UK

Určite áno a má to pozitívum aj pre našich študentov, len nesmieme to robiť na úkor študentov zo Slovenska a našich občanov.

Vladimír Lichvár, moderátor

Keď sa pozrieme na ten učiteľský zbor, keď náhodou potrebujete nejakého pedagóga, ľahko sa to zoženie, chcú ísť slovenskí lekári do
tohto?

Daniela Ostatníková, prodekanka Lekárskej fakulty UK

Už si hovorili, že veľa lekárov odchádza do zahraničia. Ja si myslím, že neodchádzajú až tak celkom za finančne lepším prostredím, ale
zas možno systémovo lepším prostredím a prostredím ako takým, čiže čiže nehľadá sa to ľahko hej, skôr by som povedala, na tých
klinikách máme lepšie lepšie podmienky a vedia tí študenti, že budú lekármi a lekár je predsa len človek, ktorý ktorý to študoval a chce to
robiť na tej klinike. Horšie je to už na teoretických pracoviskách, pretože tam z roka na rok sa nám to stále ukazuje ako veľmi
neatraktívne pre vyštudovaného lekára a skôr prijímame prírodovedcov alebo teda nelekárov, učiteľov, čo tiež je na zamyslenie.

Vladimír Lichvár, moderátor

Pán Zsembera vy už ste spomínali, že sa vlastne objavili tie úvahy o rušení diplomových prác pre študentov lekárskych fakúlt, čím by sa
im vlastne otvoril priestor na venovanie sa iným veciam. Je to teda reálne, že nebudú musieť písať diplomové práce?
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Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva SR

Ja si myslím, že to je reálne, je to aj na základe dopytu lekárskych fakúlt a nebude to len v medicínskom odbore alebo v medicínskych
odboroch, my na ministerstve poctivo analyzujeme možnosti aj pre iné študijné programy, kde napríklad aj vplyvom nástupu umelej
inteligencie bude potrebné redefinovať možno pojem záverečná práca. Takže to je pre nás ako teraz nejaká nová téma, s ktorou sa
musíme samozrejme vedieť aj vysporiadať.

Vladimír Lichvár, moderátor

Ak hovoríte o tom, že redefinovať pojem, to znamená akým spôsobom. Bude to stále záverečná práca ako písaný dokument, ktorý treba
vytlačiť a odovzdať?

Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva SR

Pozrite sa, tých variant je určite viacej, teraz sa určite nebavíme konkrétne o medicíne, tam by sme chceli toto úplne vypustiť alebo
nechať na zváženie jednotlivým lekárskym fakultám. Čo sa týka iných záverečných prác, vieme si predstaviť viaceré varianty. Môže to
byť, že to bude projektová práca, že bude nejakou inou súčasťou celého štúdia a výstupom bude nejaké portfólio, ktoré bude prezentovať
pred štátnicovou komisiou, naozaj tých variantov môže byť viacej. My to chceme troška uvoľniť a poskytnúť fakultám a rôznym študijným
odborom, aby si to vedeli zladiť aj podľa potrieb a podľa toho ako aké sú kurikulá ako vychádzajú samotné študijne odbory.

Vladimír Lichvár, moderátor

Pani Ostatníková, Lekárska fakulta to víta takéto rušenie prác záverečných?

Daniela Ostatníková, prodekanka Lekárskej fakulty UK

Budeme s týmto návrhom určite pracovať. Má to niektoré niektoré aspekty, ktoré sú pozitívne, pretože študentov je veľa, nemôžte
každému dať diplomovú prácu, ktorá by obsahovala aj nejaký experiment alebo klinickú štúdiu, lebo ak je na Lekárskej fakulte vyše 3000
študentov, robia, väčšina tých študentov robí prehľadové práce, čo nakoniec v čase umelej inteligencie už je teraz veľmi dubiózne, či to
robia naozaj samotní študenti, takže toto je jeden aspekt. Druhý aspekt je zasa, že študent medicíny sa bude musieť učiť aj keď medicínu
skončí a potrebuje získať aj nejakú takú prax v tom, ako vyhľadávať v databázach, ako si ako si nájsť zdroje, ktoré ho budú viesť aj počas
jeho lekárskej praxe, čiže my budeme pracovať s tým, aby sme študentov naučili aspoň tie základy tej vedeckej práce, určite áno.

150 navyše od budúceho akademického roka. Čo bude potom zase 150, možno sa to bude zvyšovať, či?

Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva SR

Čo bude potom, to bude aj výsledkom ďalších rokovaní. Teraz je to tých 150 ohlásených, ktorých sa bude nad rámec už dnes
stanovených počtov prijímať. My samozrejme vnímame potrebu zaviazať zo strany štátu na ďalšie obdobie tak, aby celé štúdium mali
pokryté lekárskej fakulty, to znamená aspoň šesťročný kontrakt, prostredníctvom ktorého budú dostávať peniaze za ten navýšený počet
študentov, vo výsledku následne 150 krát 6, to znamená do systému príde omnoho viacej lekárov a budeme sa aspoň nejakými krokmi
blížiť k tomu, aby sme dorovnali v nejakom okamihu vo výsledku ten počet chýbajúcich lekárov, ktorí sú v praxi.

Vladimír Lichvár, moderátor

Hovorí Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva Slovenskej republiky a hostkou v Komentároch dňa bola aj Daniela
Ostatníková, prodekanka Lekárskej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave. Ďakujem.

Daniela Ostatníková, prodekanka Lekárskej fakulty UK

Ďakujeme pekne za pozvanie.
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Foto: Pexels

Bratislava 17. januára (TASR) - Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť
prijať už pri najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter
Pellegrini (Hlas-SD).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento
účel zhruba milión eur.

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka. "Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať," ozrejmila.
Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. "Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti
ošetrovateľstva," dodala.

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. "Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené," povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.

Autor: TASR

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1392259218/05013a05142001d1f75f?topic_monitor=36657&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MDg0NzA0MjUsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTM5MjI1OTIxOCwidGlkIjozNjY1N30.CRZinGMWzlZl88zsZ9eoLzvkgBbk9h17KqpnsCxjezU
https://eduworld.sk/cd/tasr/11167/p-pellegrini-lekarske-fakulty-budu-moct-prijat-o-150-studentov-viac


Mediaboard | mediaboard.com 65

Rádiožurnál o 22:00  
  17. 1. 2024, 22:00, Relácia: Rádiožurnál o 22:00, Stanica: Rádio Slovensko, Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: Rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika, Daniel Pella
Dosah: 33 387 GRP: 0,74 OTS: 0,01 AVE: 7015 EUR 

[strojový prepis] …S problémom však naďalej ostane nedostatok pedagógov, hovorí rektor univerzity Pavla Jozefa Šafárika Daniel
Pella. Blízko Košíc je Prešov. Nemocnice Prešov sú aj profesori a docenti, sú tam asistenti a chceme túto spoluprácu ďalej rozvíjať.…
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Rubrika: Slovensko

Bratislava

Silný štát si cez ministrov Hlasu spravil objednávku na viac lekárov. Do systému sa však dostanú o najmenej šesť rokov. Predseda
parlamentu Peter Pellegrini (Hlas) skúša rozbehnúť ten istý projekt, ktorý zaviedol ešte v roku 2019. A to je navýšenie počtu študentov
medicíny.

„Ak by štát túto situáciu nezačal riešiť už teraz, tak Slovensko by sa nachádzalo v kritickej situácii, keď by nedostatok lekárov spôsobil
kolaps zdravotníctva,” ozrejmil líder Hlasu Pellegrini. Lekárske fakulty tak navýšia počty záujemcov spolu o 150 miest, to znamená, že od
nového akademického roku bude študovať o 20 percent medikov viac než v tomto roku. No noví lekári nespadnú z neba hneď a potrvá
najmenej šesť rokov, keď bude na Slovensku viac absolventov medicíny – no stále nie lekárov.

Jeden študent stojí zhruba sedemtisíc eur ročne, pričom lekárske fakulty by mali od štátu na rok dostať jeden milión eur. „Vďaka tomuto
rozhodnutiu ide o investície do zvýšenia kvality, nakúpenie najmodernejších simulátorov,“ ozrejmil Pellegrini. Vláda sa pod ťarchou
štrajku nemocničných lekárov v roku 2022 zaviazala, že prijme opatrenia, ktoré umožnia dostatočné zvýšenie rozpočtu pre jednotlivé
lekárske fakulty, čo umožní prijať viac študentov lekárskych fakúlt študujúcich v slovenskom jazyku.

Vláda sa taktiež zaviazala, že prijme opatrenia, ktoré umožnia vytvoriť aj priestorové podmienky a dostatočný počet lôžok potrebných pre
praktickú výučbu medikov. Problémom bolo, že študentom chýbala prax pri lôžkach s pacientmi a nastávali situácie, keď sa tridsať
medikov tlačilo na sále s rodiacou matkou. Pellegrini verí, že skutočnú prax nahradia simulácie a študenti medicíny budú podľa neho mať
dostatok času získať prax pri pacientoch v postgraduálnom štúdiu. „Nestačí len mať dostatok študentov, ale štát chce garantovať aj to, že
ich bude mať kto učiť,“ dodal Pellegrini.

Zlepšiť chcú aj prostredie

No odkedy Pellegrini pred zhruba šiestimi rokmi po prvýkrát zaviedol tento projekt, počet chýbajúcich lekárov sa len prehĺbil. Predseda
parlamentu za tým vidí rozhodnutia vlády Igora Matoviča (bývalé OĽaNO). Tá rozhodla, že s preplácaním štúdia slovenských študentov
na úkor zahraničných prestane, a tak Pellegrini dnes nevie s istotou povedať, koľko nových lekárov do systému pribudne.

Predseda Hlasu zdôraznil, že väčšina zahraničných študentov na slovenských lekárskych fakultách pochádza zo západnej Európy a to
podľa neho svedčí o kvalite slovenského vzdelávania. „Chceme podporovať internacionalizáciu, ale musíme zabezpečiť objednávku
štátu,“ dodal minister školstva Tomáš Drucker (Hlas). Sám si však uvedomuje fakt, že navýšenie počtu študentov medicíny slovenské
zdravotníctvo nespasí. „Prijatie študentov nevyrieši problém s nedostatkom lekárov,“ priznal a dodal, že v druhej fáze chce štát z
eurofondov budovať nové teoretické pracoviská, obnoviť internáty, vybudovať simulačné centrá a ďalších 45 miliónov eur má ísť na
ostatné inovácie.

Lekárska fakulta Univerzity Komenského v Bratislave by mala v budúcom akademickom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova
lekárska fakulta Univerzity Komenského v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita v Bratislave o 30 študentov viac. „Dohodu musia schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“
dodal Drucker. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento účel zhruba milión eur.

Kvalita vraj neklesne

Podľa ministerstva zdravotníctva ide o prvý a dôležitý krok. „V druhom kroku sa bavíme o motivácii, prečo tu zostať,“ ozrejmila ministerka
zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas) a dodala, že okrem nedostatku lekárov musí štát riešiť nedostatok sestier a študentov
ošetrovateľstva. Dodala, že na Slovensku chýba dvetisíc lekárov a minimálne štyritisíc zdravotných sestier.

„Svetlom na konci tunela bude rozhodnutie o novej univerzitnej nemocnici v Bratislave, kde sa budú vzdelávať lekári a lekárky,“ podotkla
s tým, že navyšovanie počtu lekárov musí ísť ruka v ruke s budovaním zázemia na vzdelávanie. K tomu má prispieť vybudovanie
národnej koncovej nemocnice v Bratislave. No túto platňu štát púšťa od roku 1987, keď začal s výstavbou legendárnej nemocnice
Rázsochy. Dnes zase hľadá miesto, kde by ju postavil.

Dekan Lekárskej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave Juraj Payer skonštatoval, že sa nedá očakávať, že situácia sa zlepší v
priebehu jedného roka, ale verí, že rozhodnutie o navýšení počtu medikov pocíti celá spoločnosť“. Priznal, že v minulosti mala vláda
prispieť fakulte za to, že zvýšili počet o sto slovenských študentov, peniaze však dostali len jeden rok.
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Zdôraznil však, že v roku 2024 sa musia fakulty pozerať po iných spôsoboch vyučovania medicíny. Podotkol, že podľa neho sa výrazne
presúva od skutočných pacientov do simulačnej medicíny a do simulačných centier. „Využívajú sa tak možnosti rôznych softvérov, môžu
to byť figuríny alebo stoly, ktoré majú v sebe zabudovaný spôsob, akým simulujú akútne stavy,“ ozrejmil.

Tvrdí, že pacientov, ktorých dokážu dať priamo na výučbu, je čoraz menej a menej, preto sa do popredia dostávajú simulačné možnosti.
Faktom však zostáva, že simulácia nedokáže nahradiť kontaktovú liečbu. „Zvyšovať počty študentov pri jednom pacientovi, to nie je
naším cieľom. Samozrejme, že by sme boli radi, keby študenti videli čo najviac pacientov, ale to sa zrejme posunie do postgraduálnej
sféry,“ ozrejmil Payer.

Stále však verí, že rozhodnutím neklesne kvalita študentov. „Boli by sme neradi, keby sme museli prijímať študentov, ktorí majú málo
bodov. Tých 150 bude z dobrých študentov, créme de la créme ,“ ozrejmil. Pomôcť tomu majú aj testy študijných predpokladov.

Navyšovanie počtu slovenských študentov však nie je žiadnou novinkou. V roku 2022 sľuboval líder hnutia známeho ako OĽaNO Igor
Matovič, že počty navýši o 500 študentov. Po dvoch rokoch nie je z nápadu nič. © AUTORSKÉ PRÁVA VYHRADENÉ

Dopyt po lekároch v porovnaní s trendom ich pribúdania do systému
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”

V druhom kroku sa bavíme o motivácii, prečo tu zostať.

Zuzana Dolinková

ministerka zdravotníctva

Autor: Peter Madro
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Stavte na...

„Obilniny ‒ Ovos a jačmeň významne znižujú hladinu cholesterolu, lebo obsahujú vlákninu nazývanú betaglukány. Vločky jedzte denne.
Ovocie a zelenina ‒ Jablká, hrozno, jahody, citrusové plody, granátové jablko a listová zelenina sú bohaté na pektín, typ rozpustnej
vlákniny, ktorá znižuje LDL, čiže ,zlý‘ cholesterol. Strukoviny ‒ Sója má výnimočné postavenie vďaka vysokému obsahu bielkovín,
nenasýtených mastných kyselín a lecitínu – dôležitého na reguláciu cholesterolu. Arašidy majú zas žiaduci nízky obsah nasýtených
mastných kyselín. Huby ‒ Predovšetkým hliva ustricovitá je plná lovastatínu, ktorý znižuje cholesterol. Tekuté rastlinné oleje ‒ Repkový
olej obsahuje vyvážený pomer omega-6 a omega-3 mastných kyselín. Podobný obsah má olivový olej, navyše obohatený o polyfenoly,
silné antioxidanty. Ak tvoria základ vášho jedálneho lístka, nie je problém občas zaradiť aj bravčovú masť, maslo, avokádový či ľanový
olej,“ radí Nikola.

Nebolí

Slovensko sa dlhodobo zaraďuje medzi krajiny, v ktorých sú najčastejšou príčinou úmrtia ľudí ochorenia kardiovaskulárneho systému.
„Vo väčšine prípadov je však vysoký cholesterol ,tichý‘ stav. Zvyčajne nespôsobuje žiadne príznaky, mnoho ľudí si ani neuvedomuje, že
ho má, až kým sa nevyvinú vážne komplikácie, ako je srdcový infarkt alebo mozgová príhoda,“ varuje nutričná terapeutka Nikola
Kozelková z Centra pre liečbu obezity LF UPJŠ v Košiciach. Preto absolvujte preventívky a do svojho jedálneho lístka zaraďte top
favoritov, ktoré dajú cholesterol do laty.

POLIEVKA PRE LEPŠÍ CHOLESTEROL

4 PORCIE, PRÍPRAVA 10 MINÚT, VARENIE 30 MINÚT

• 4 zemiaky • 4 kusy koreňovej zeleniny (mrkva, petržlen, zeler) • 1 a pol hlávky cesnaku + na potretie • 1 bobkový list • soľ, čierne
korenie • maslo, olivový olej • 1 bageta na podávanie 1. V hrnci rozpustite maslo, pridajte nakrájané zemiaky aj zeleninu a smažte asi 5
minút. Potom pridajte celé strúčiky cesnaku, bobkový list, soľ, korenie. Zalejte vriacou vodou a varte asi 20 minút, kým zelenina
nezmäkne. 2. Vyberte bobkový list a polievku rozmixujte. Podávajme ju s kúskami bagety, opečenej na troche olivového oleja a potretej
cesnakom.

Dobrý tip

redaktorky Katky Brunovskej

Na našom webe nájdete viac ako 400 chutných receptov a tipov, ako využiť zázračné ovsené vločky proti cholesterolu. Vyskúšajte!

otázky pre

Nikolu Kozelkovú,

nutričnú špecialistku

1.

Fašiangy sú plné mastných dobrôt. Ako si udržať aj v tomto období dobrú hladinu cholesterolu?

Nie je nič zlé na konzumácii rôznych druhov jedál, ale kľúčom je rovnováha. Snažte sa aj počas sviatkov zachovať rovnaké stravovacie
návyky, aké dodržiavate normálne. Ak bežne raňajkujete a obedujete, pokračujte v tom. Nechoďte na návštevy príliš hladní,
nevynechávajte jedlo s úmyslom, aby ste tam mohli zjesť viac. Jedzte pomaly, kým sa nezačnete cítiť nasýtení, a potom počkajte asi 10
minút, aby ste mohli prehodnotiť signály nasýtenia.

2.

Odporúčate po takýchto obdobiach nejakú očistnú kúru?

V rámci zdravého stravovania je dôležité to, ako sa človek stravuje počas celého roka a nie počas sviatočných dní. Žiadnu očistnú kúru
ani detox po nich neodporúčam. Zdravý organizmus má totiž detoxikačné schopnosti vďaka pečeni, obličkám, koži a pľúcam. Ak máme
tieto orgány funkčné, telo si nepotrebné látky vylúči samo, a to úplne zadarmo.

3.
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Ktorá potravina je váš absolútny favorit medzi jedlami proti zlému cholesterolu?

Sú to jednoznačne potraviny s vysokým obsahom vlákniny. Odporúčam preto denne konzumovať sezónne ovocie, zeleninu a celozrnné
potraviny a zároveň dbať na dostatočný príjem tekutín a pohyb. Pri nákupe a potom pri varení dávajte pozor, aby boli v jedle obsiahnuté
všetky potrebné živiny – sacharidy (60 %), tuky (25 %), bielkoviny (15 %), vláknina (30 g/deň) a esenciálne látky.

Máte dobrý recept na šišky?

Tento rok okoštujte sladké fašiangové dobroty našej cukrárky Veroniky (strana 30) aj Guľkin recept, ktorý zdedila po svojej babke. Budete
sa zalizovať! A ak sa vám máli, zadajte heslo „šišky“ na našom webe a nebudete vedieť, ktoré upiecť skôr.

45 % ÁNO 55 % NIE

Pýtali sme sa vás na našom webe dobrejedlo.sk

Iba o jedle

FAŠIANGOVÉ

Top šiškami, fánkami, božími milosťami, pagáčikmi, závinmi aj návodmi, ako na domácu bravčovú masť či zabíjačkové delikatesy, sa
inšpirujte na našom webe, Facebooku a Instagrame. Je ich tam celá kopa!

EMKA & LENKA

Šéfredaktorky magazínov Dobré jedlo a Zdravie v podcastoch spovedajú top odborníkov. Čo o jedle a zdraví zaujíma vás? Pošlite im
otázky, dozviete sa veľa nového. Viac na našom webe.

DVE MUCHY

Aj počty nádorových ochorení na Slovensku, žiaľ, stúpajú. Táto knižka je plná tipov a rád, ako sa im vyhnúť – a čo je skvelé, zároveň nimi
predídete aj srdcovocievnym ochoreniam a obezite.

MILUJEME!

... variť v jednom hrnci. V tejto super knižke nájdete bleskové recepty na parádny zeleninový guláš, sýte polievky, omáčky a prívarky po
babke aj sladké raňajky za pár minút. Nech sa vám doma vydaria.

Nezabudnite nás sledovať na našom Instagrame.

Autor: TEXT KATARÍNA BRUNOVSKÁ, FOTO SHUTTERSTOCK, ARCHÍV

https://mediaboard.com/


Mediaboard | mediaboard.com 70

150-nel több orvostanhallgató  
  18. 1. 2024, Zdroj: Új Szó, Strana: 2, Vydavateľ: DUEL - PRESS, s.r.o., Autor: TASR, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 87 000 GRP: 1,93 OTS: 0,02 AVE: 144 EUR 

Pozsony. 150-nel több orvostanhallgatót vehetnek fel az orvosi karok, már a következő felvételik során – jelentette be szerdán Peter
Pellegrini (Hlas) házelnök. Tomáš Drucker (Hlas) oktatási miniszter elmondta, hogy a pozsonyi Comenius Egyetem orvosi karára a
következő tanévben 45-tel, a turócszentmártoni Jessenius Orvostudományi Karra 30-cal, a kassai Pavol Jozef Šafárik Egyetem (UPJŠ)
orvosi karára 45-tel, a pozsonyi Szlovák Egészségtudományi Egyetemre (SZU) pedig 30-cal több hallgatót lehet felvenni. „A
megállapodást jóvá kell hagyniuk az egyes akadémiai szenátusoknak” – tette hozzá az oktatási tárca vezetője.

Autor: (TASR)
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NA LEKÁRSKE FAKULTY PLUS 150 ŠTUDENTOV  
  18. 1. 2024, Zdroj: Denník ŠPORT, Strana: 16, Vydavateľ: ŠPORT PRESS, s.r.o., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
AVE: 147 EUR 

Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť prijať o 150 študentov viac, informoval predseda parlamentu Peter Pellegrini (Hlas-SD). „Oproti
pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých fakultách
bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme,” uviedol. Lekárska fakulta UK v
Bratislave by mala v budúcom školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 viac, Lekárska
fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita Bratislave o 30 viac. Dohodu musia
schváliť akademické senáty škôl. Na snímke dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer (uprostred), predseda NR SR Peter Pellegrini
(vpravo) a ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (obaja Hlas-SD). FOTO TASR/PAVE NEUBAUER
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P. Pellegrini: Lekárske fakulty budú môcť prijať o 150 študentov viac (2)  
  18. 1. 2024, 3:33, Zdroj: lekarne.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Rektorát UPJŠ, Kľúčové slová: rektor UPJŠ

Dosah: 458 GRP: 0,01 OTS: 0,00 AVE: 137 EUR 

Bratislava 17. januára (TASR) - Lekárske fakulty na Slovensku budú môcť po novom prijať o 150 študentov viac. Viac medikov budú môcť
prijať už pri najbližších prijímacích pohovoroch. Na stredajšej tlačovej konferencii o tom informoval predseda Národnej rady SR Peter
Pellegrini (Hlas-SD).

"Oproti pôvodným plánom sa pri najbližších prijímacích pohovoroch bude čiara úspešnosti posúvať tak, aby v súčte na jednotlivých
fakultách bolo prijatých do prvého ročníka o 150 študentov navyše oproti bežnému stavu, ktorý dnes máme," uviedol.

Minister školstva Tomáš Drucker (Hlas-SD) priblížil, že Lekárska fakulta Univerzity Komenského (UK) v Bratislave by mala v budúcom
školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska fakulta UK v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla
Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach o 45 a Slovenská zdravotnícka univerzita (SZU) v Bratislave o 30 študentov viac. "Dohodu musia
schváliť akademické senáty jednotlivých škôl," dodal. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento
účel zhruba milión eur.

Zdôraznil, že navýšenie počtu študentov nie je riešením nedostatku lekárov v nemocniciach, ale záväzkom ďalej zdokonaľovať
vzdelávací systém a pokračovať v opatreniach. V tejto súvislosti podotkol, že vláda s vedeniami fakúlt hovorí o ďalších projektoch, a to
napríklad o renovácii výučbových pracovísk, modernizácii internátov či budovaní simulačných centier. Do budúcna tiež rezort podľa
Druckera plánuje podporiť aj štúdium zahraničných študentov.

Ministerka zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas-SD) potvrdila, že prípravou ďalších projektov, ktoré by mohli zatraktívniť štúdium
medicíny, sa zaoberá pracovná skupina. Poukázala napríklad na realizáciu praktickej výučby mimo lekárskych fakúlt pre študentov od 4.
ročníka. "Od roku 2024 budú študenti šiesteho ročníka takúto praktickú výučbu v slovenských nemocniciach absolvovať," ozrejmila.
Skupina tiež podľa nej hovorí o tom, ako budú definované kompetencie medikov počas štúdia. Zdôraznila, že je potrebné riešiť aj
nedostatok sestier a študentov ošetrovateľstva. "Prebiehajú aj rokovania o úprave kompetencií a možno vzdelávania v oblasti
ošetrovateľstva," dodala.

Dekan Lekárskej fakulty UK Juraj Payer a rektor SZU Peter Šimko zmeny vítajú. Deklarujú, že fakulty sú na navýšenie počtov
pripravené. "Myslím, že ak budú k tomu vytvorené všetky spomenuté predpoklady, budú na to všetky fakulty prispôsobené," povedal
Šimko. Payer zároveň ocenil, že vláda sa chce venovať aj problematike s pedagógmi na lekárskych fakultách, či získať peniaze na
renováciu priestorov alebo simulačnú medicínu.

UPOZORNENIE: Správa bola rozšírená v 3. a o 4. až 6. odsek.

rt ima
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Chýbajúcich lekárov majú nahradiť absolventi medicíny. Zdravotníctvu pomôžu najskôr o šesť rokov  
  18. 1. 2024, 5:55, Zdroj: spravy.pravda.sk , Vydavateľ: OUR MEDIA SR a. s., Autor: Peter Madro, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa

Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 178 100 GRP: 3,96 OTS: 0,04 AVE: 1743 EUR 

Silný štát si cez ministrov Hlasu spravil objednávku na viac lekárov. Do systému sa však dostanú o najmenej šesť rokov. Predseda
parlamentu Peter Pellegrini (Hlas) skúša rozbehnúť ten istý projekt, ktorý zaviedol ešte v roku 2019. A to je navýšenie počtu študentov
medicíny.

Ministri Z. Dolinková a T. Drucker o riešení nedostatku zdravotníkov

Video

Zdroj: TA3

“Ak by štát túto situáciu nezačal riešiť už teraz, tak Slovensko by sa nachádzalo v kritickej situácii, keď by nedostatok lekárov spôsobil
kolaps zdravotníctva,” ozrejmil líder Hlasu Pellegrini. Lekárske fakulty tak navýšia počty záujemcov spolu o 150 miest, to znamená, že od
nového školského roku bude študovať o 20 percent medikov viac než v tomto roku. No noví lekári nespadnú z neba hneď a potrvá
najmenej šesť rokov, keď bude na Slovensku viac absolventov medicíny – no stále nie lekárov.

Jeden študent stojí zhruba sedemtisíc eur ročne, pričom lekárske fakulty by mali od štátu na rok dostať jeden milión eur. „Vďaka tomuto
rozhodnutiu ide o investície do zvýšenia kvality, nakúpenie najmodernejších simulátorov,“ ozrejmil Pellegrini. Vláda sa pod ťarchou
štrajku nemocničných lekárov v roku 2022 zaviazala, že prijme opatrenia, ktoré umožnia dostatočné zvýšenie rozpočtu pre jednotlivé
lekárske fakulty, čo umožní prijať viac študentov lekárskych fakúlt študujúcich v slovenskom jazyku.

Vláda sa taktiež zaviazala, že prijme opatrenia, ktoré umožnia vytvoriť aj priestorové podmienky a dostatočný počet lôžok potrebných pre
praktickú výučbu medikov. Problémom bolo, že študentom chýbala prax pri lôžkach s pacientmi a nastávali situácie, keď sa tridsať
medikov tlačilo na sále s rodiacou matkou. Pellegrini verí, že skutočnú prax nahradia simulácie a študenti medicíny budú podľa neho mať
dostatok času získať prax pri pacientoch v postgraduálnom štúdiu. „Nestačí len mať dostatok študentov, ale štát chce garantovať aj to, že
ich bude mať kto učiť,“ dodal Pellegrini.

Zlepšiť chcú aj prostredie

No odkedy Pellegrini pred zhruba šiestimi rokmi po prvýkrát zaviedol tento projekt, počet chýbajúcich lekárov sa len prehĺbil. Predseda
parlamentu za tým vidí rozhodnutia vlády Igora Matoviča (bývalé OĽaNO). Tá rozhodla, že s preplácaním štúdia slovenských študentov
na úkor zahraničných prestane, a tak Pellegrini dnes nevie s istotou povedať, koľko nových lekárov do systému pribudne.

Predseda Hlasu zdôraznil, že väčšina zahraničných študentov na slovenských lekárskych fakultách pochádza zo západnej Európy a to
podľa neho svedčí o kvalite slovenského vzdelávania. „Chceme podporovať internacionalizáciu, ale musíme zabezpečiť objednávku
štátu,“ dodal minister školstva Tomáš Drucker (Hlas). Sám si však uvedomuje fakt, že navýšenie počtu študentov medicíny slovenské
zdravotníctvo nespasí. „Prijatie študentov nevyrieši problém s nedostatkom lekárov,“ priznal a dodal, že v druhej fáze chce štát z
eurofondov budovať nové teoretické pracoviská, obnoviť internáty, vybudovať simulačné centrá a ďalších 45 miliónov eur má ísť na
ostatné inovácie.

Lekárska fakulta Univerzity Komenského v Bratislave by mala v budúcom školskom roku prijať o 45 študentov viac, Jesseniova lekárska
fakulta Univerzity Komenského v Martine o 30 študentov viac, Lekárska fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach o 45 a
Slovenská zdravotnícka univerzita v Bratislave o 30 študentov viac. „Dohodu musia schváliť akademické senáty jednotlivých škôl,“ dodal
Drucker. Ozrejmil, že do nového akademického roka chce rezort fakultám poskytnúť na tento účel zhruba milión eur.

Kvalita vraj neklesne

Podľa ministerstva zdravotníctva ide o prvý a dôležitý krok. „V druhom kroku sa bavíme o motivácii, prečo tu zostať,“ ozrejmila ministerka
zdravotníctva Zuzana Dolinková (Hlas) a dodala, že okrem nedostatku lekárov musí štát riešiť nedostatok sestier a študentov
ošetrovateľstva. Dodala, že na Slovensku chýba dvetisíc lekárov a minimálne štyritisíc zdravotných sestier.

„Svetlom na konci tunela bude rozhodnutie o novej univerzitnej nemocnici v Bratislave, kde sa budú vzdelávať lekári a lekárky,“ podotkla
s tým, že navyšovanie počtu lekárov musí ísť ruka v ruke s budovaním zázemia na vzdelávanie. K tomu má prispieť vybudovanie
národnej koncovej nemocnice v Bratislave. No túto platňu štát púšťa od roku 1987, keď začal s výstavbou legendárnej nemocnice
Rázsochy. Dnes zase hľadá miesto, kde by ju postavil.

Dekan Lekárskej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave Juraj Payer skonštatoval, že sa nedá očakávať, že situácia sa zlepší v
priebehu jedného roka, ale verí, že rozhodnutie o navýšení počtu medikov pocíti celá spoločnosť“. Priznal, že v minulosti mala vláda
prispieť fakulte za to, že zvýšili počet o sto slovenských študentov, peniaze však dostali len jeden rok.

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1392661157/cebe2ed955e05c9f9499?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MDg0NzA0MjYsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTM5MjY2MTE1NywidGlkIjozMDE4OX0.P1H4iu5fWufun-o3omiAYLNvldyzSVTpUPAPbxU7zYo
https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/696288-chybajucich-lekarov-maju-nahradit-absolventi-mediciny-zdravotnictvu-pomozu-najskor-o-sest-rokov/


Mediaboard | mediaboard.com 74

Zdôraznil však, že v roku 2024 sa musia fakulty pozerať po iných spôsoboch vyučovania medicíny. Podotkol, že podľa neho sa výrazne
presúva od skutočných pacientov do simulačnej medicíny a do simulačných centier. „Využívajú sa tak možnosti rôznych softvérov, môžu
to byť figuríny alebo stoly, ktoré majú v sebe zabudovaný spôsob, akým simulujú akútne stavy,“ ozrejmil.

Tvrdí, že pacientov, ktorých dokážu dať priamo na výučbu, je čoraz menej a menej, preto sa do popredia dostávajú simulačné možnosti.
Faktom však zostáva, že simulácia nedokáže nahradiť kontaktovú liečbu. „Zvyšovať počty študentov pri jednom pacientovi, to nie je
naším cieľom. Samozrejme, že by sme boli radi, keby študenti videli čo najviac pacientov, ale to sa zrejme posunie do postgraduálnej
sféry,“ ozrejmil Payer.

Stále však verí, že rozhodnutím neklesne kvalita študentov. „Boli by sme neradi, keby sme museli prijímať študentov, ktorí majú málo
bodov. Tých 150 bude z dobrých študentov, créme de la créme ,“ ozrejmil. Pomôcť tomu majú aj testy študijných predpokladov.
Navyšovanie počtu slovenských študentov však nie je žiadnou novinkou. V roku 2022 sľuboval líder hnutia známeho ako OĽaNO Igor
Matovič, že počty navýši o 500 študentov. Po dvoch rokoch nie je z nápadu nič.

Autor: Peter Madro
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